




3 اقتصادی
پنجشنبه -بیست ویکم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4071

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,913,000یک مثقال طلا

1,134,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,070,000سکه بهار آزاد ی

11,080,000سکه امامی

5,580,000نیم سکه

2,870,000ربع  سکه

1,820,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

 معاون اول رییس جمهور گفت:با توجه به کاهش 
بهای نفت، چشم انداز بودجه دولت در سالهای آینده 
چشم اندازی روشن نیست از این رو لازم است ساز و 
کارهای جدیدی برای تامین منابع مالی مورد نیاز در 

اجرای این طرح ها پیدا کنیم.
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در نشست 
اقتصاد مقاومتی با مدیران وزارت راه و شهرسازی با تأکید 
ضرورت ایجاد روش های جدید تأمین مالی پروژه های 
عمرانی در کشور گفت: حلقه مفقوده در اجرای این 
گونه طرح ها این است که تاکنون پروژه های زیرساختی 
کشور به منابع و بودجه دولت متکی بوده اند اما با توجه 
به کاهش بهای نفت، چشم انداز بودجه دولت در سالهای 
آینده چشم اندازی روشن نیست از این رو لازم است ساز 
و کارهای جدیدی برای تامین منابع مالی مورد نیاز در 

اجرای این طرح ها پیدا کنیم.
سوی  از  شده  ارائه  گزارش های  به  اشاره  با  وی 
معاونت های وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد: گزارش ها 
حکایت از آن دارد که کارهای مهمی در سراسر کشور در 

بخش تکمیل زیرساخت ها در حال اجرا است.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه وزارت راه و 
شهرسازی ماموریت بسیار مهمی در کشور بر عهده 
دارد، خاطرنشان کرد: یکی از موضوعاتی که در اقتصاد 
مقاومتی مورد تاکید است، استفاده از ظرفیت های کشور 
برای فعال ساختن اقتصاد و توسعه و پیشرفت است و 
خوشبختانه در بخش حمل و نقل، ترانزیت در بخش 
زمینی، در بخش هوایی و در بخش ریلی، ایران دارای 
ظرفیت های فراوانی است که می تواند در خدمت توسعه 

کشور قرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه اتکاء اقتصاد کشور تا کنون بر 
درآمدهای حاصل از فروش نفت خام بوده است، افزود: 
یکی از مهمترین پیام های اقتصاد مقاومتی این است که 
همه ظرفیت های کشور به صورت کامل شناسایی و در 
جهت توسعه و پیشرفت کشور مورد استفاده قرار گیرند.

جهانگیری ظرفیت های موجود در بخش بنادر کشور را 
بسیار پراهمیت توصیف کرد و گفت: باید با فعال سازی 
ظرفیت های موجود در بنادر کشور برای نیازهای داخلی 
کشور و نیز برای ارائه خدمات تخلیه و بارگیری کالا به 

سایر کشورها برنامه ریزی کنیم.
معاون اول رییس جمهور گفت: در بخش حمل و نقل 
ریلی برنامه های بسیار مهمی در دولت تدبیر و امید پیش 
بینی شده است که این برنامه ها هم در بخش حمل و 
نقل بار و هم در بخش حمل و نقل مسافر در دستور کار 

وزارت راه و شهرسازی قرار دارد.

وی ادامه داد: بخش حمل و نقل ریلی کشور نیازمند 
توسعه است و گزارش های ارائه شده از سوی مدیران 
وزارت راه و شهرسازی بیانگر آن است که اقدامات خوبی 
در جهت بازسازی خطوط ریلی موجود و احداث خطوط 

جدید در حال انجام است.
و  راه  وزارت  خبری  پایگاه  گزارش  به 
شهرسازی،جهانگیری اضافه کرد: وزارت راه و شهرسازی 
در بخش احداث جاده و آزادراه ها و بزرگراه ها نیز طرح های 
مختلفی را پیش بینی کرده است و برنامه ریزی های لازم 

برای تکمیل این بخش ها نیز صورت گرفته است.
معاون اول رییس جمهور با تاکید مجدد بر لزوم عدم 
اتکاء بر بودجه دولت برای اجرای طرح های زیرساختی 
کشور خاطرنشان کرد: تجربه سال های گذشته نشان 
می دهد که هرگاه در بودجه دولت محدودیت ایجاد 
شده است، سرعت اجرای کارهای عمرانی و پروژه های 

زیرساختی کشور با کندی مواجه شده است.
وی همچنین با اشاره به اینکه در حال حاضر روزانه 
حدود ۲.۵ میلیون بشکه نفت و میعانات گازی به خارج 
از کشور صادر می شود، اظهار داشت: به نظر نمی رسد که 
قیمت نفت به این زودی ها به میزان سال های گذشته 
و حدود ۱۰۰ دلار برسد و این یعنی اجرای پروژه های 
زیرساختی کشور نمی تواند متکی به درآمدهای دولت 

باشد.
جهانگیری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به فرسوده بودن ناوگان حمل و نقل کشور تصریح کرد: 
براساس گزارش های وزارت راه و شهرسازی در حال 
حاضر نیازمند نوسازی ۶۵ هزار کامیون در کشور هستیم 
که البته این موضوع یعنی بازار بزرگی برای تولید داخلی 
کشور فراهم شده است و اگر شرکت های خودرو ساز 
دنبال افزایش تولید هستند می توانند با تکیه بر این بازار 
نیز شریک خارجی معتبر برای خود پیدا کرده و نسبت 

به تولید کامیون اقدام کنند.
معاون اول رییس جمهور افزود: در بخش اتوبوس و 
ناوگان ریلی نیز همین شرایط وجود دارد و خودرو سازان 
و صنعت گران کشور می توانند با تکیه بر این بازارها 
زمینه افزایش تولید خود را برای تامین بازار داخلی و نیز 

توسعه صادرات فراهم نمایند.
براساس  رشته های صنعتی  برخی  کرد:  اضافه  وی 
اکنون که گفته شده  و  ایجاد می شود  بازار  نیازهای 
است ناوگان حمل و نقل کشور نیازمند نوسازی است، 
این یعنی صنعت گران با تکیه بر این بازار می توانند 
سرمایه گذاری خود را به این سمت سوق دهند و علاوه 
بر تامین نیازهای داخل، بازارهای صادراتی نیز برای خود 

پیدا کنند.
جهانگیری در ادامه سخنان خود به بخش مسکن نیز 
اشاره کرد و با تاکید بر اهمیت این بخش گفت: بخش 
مسکن بخشی بسیار تعیین کننده در اقتصاد کشور است 
که متاسفانه در سال های گذشته رکود در این بخش 
لطمه ای جدی به میزان اشتغال و تولید کشور وارد کرد.

معاون اول رییس جمهور اضافه کرد: هم اکنون نیز 
اگر به دنبال رونق اقتصادی، افزایش تولید و پاسخگویی 
به نیاز اشتغال کشور هستیم باید بخش مسکن را فعال 

کنیم.
وی با بیان اینکه خوشبختانه در سال گذشته جلسات 
افزود:  است،  شده  برگزار  مسکن  بخش  برای  خوبی 
گزارش های وزارت راه و شهرسازی از وضعیت تکمیل 
پروژه های طرح مسکن مهر بیانگر برنامه ریزی و اقدامات 
خوب این وزارتخانه است و ما باید تلاش کنیم ضمن 
رفع نقاط ضعف طرح مسکن مهر، بخش های مثبت آن 

را تقویت کنیم.
راه  وزارت  برنامه  به  اشاره  با  همچنین  جهانگیری 
گفت:  فرسوده  بافت  ساماندهی  برای  وشهرسازی 
رسیدگی به بافت های فرسوده در داخل شهرها و نیز 
حاشیه شهرهای بزرگ از جهات گوناگون دارای اهمیت 
برخی  در حاشیه  این موضوع  که  به خصوص  است 
آسیب های  به  می تواند  تهران  نظیر  بزرگ  شهرهای 

اجتماعی و بحران تبدیل شود.
معاون اول رییس جمهور افزود: باید موضوع بافت 
جدی  طور  به  شهرها  حاشیه  ساماندهی  و  فرسوده 
و  راه  وزارت  قرار گیرد و خوشبختانه  در دستور کار 
شهرسازی به صورت محله محور، ساماندهی بافت های 

فرسوده شهری را در دستور کار خود قرار داده است.
وی بر اهمیت مسکن روستایی نیز تاکید و خاطرنشان 
هزار  سالانه ۲۰۰  که  است  کرده  تعهد  دولت  کرد: 
واحد مسکن روستایی احداث کند چرا که خانه های 
روستایی در حال حاضر از وضعیت مناسبی برخوردار 
نیستند و برای رفع مشکلات مسکن روستاییان نیازمند 

برنامه ریزی جدی هستیم.
جهانگیری با اشاره به گزارش مدیرعامل بانک مسکن 
مبنی بر افزایش تسهیلات دهی این بانک در سال جاری 
افزود: افزایش ارائه تسهیلات بانک مسکن و مجموعه 
اتفاقاتی که در معاملات مسکن رخ داده نشان دهنده 

ایجاد تحرک در بخش مسکن است.
معاون اول رییس جمهور در ادامه سخنان خود با 
یادآوری اینکه برای سال جاری ۱۲۰ طرح در قالب 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی به عنوان اولویت 

دستگاه های اجرایی تعیین شده است، گفت: این طرح ها 
حداقل هایی هستند که دستگاه های اجرایی باید تا پایان 

سال ۹۵ آنها را عملیاتی کنند.
وی یکی از اولویت های وزارت راه و شهرسازی برای سال 
۹۵ را ۶ طرح ملی ابلاغ شده از سوی ستاد فرماندهی 
اقصاد مقاومتی از جمله احداث ۵۹۰ کیلومتر خط ریلی 
در کشور عنوان کرد و گفت: البته محدودیت در بودجه 
و منابع مالی وجود دارد اما انتظار داریم این وزارتخانه با 
اولویت بندی و مدیریت صحیح بتواند تکالیف خود را 
به انجام برساند البته به این موضوع نیز باید توجه کنیم 
که مجموعه تخصیص های کشور و تسهیلات نظام بانکی 
باید در وهله نخست به این طرح ها و اولویت ها که توسط 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب رسیده اند، 
اختصاص پیدا کند. معاون اول رییس جمهور در بخش 
پایانی سخنان خود از مدیران وزارت راه وشهرسازی 
خواست به صورت هر دو هفته یکبار گزارشی از روند 
پیشرفت فیزیکی و اجرای طرح های اولویت دار اقتصاد 
مقاومتی ارائه کنند تا ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
بتواند گزارش جامعی از روند اجرای اقتصاد مقاومتی به 

رهبر معظم انقلاب و رییس جمهور ارائه دهد.
وزارت راه و شهرسازی نیازمند پشتیبانی مالی است

در این جلسه  عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی 
پروژه  وزارتخانه ای  وزارتخانه،  این  اینکه  بیان  با  نیز 
محور است گفت: وزارت راه و شهرسازی هم نیاز به 
سیستم های مهندسی و کنترل پروژه دارد و هم نیازمند 

پشتیبانی های مالی است.
آگاه  بودجه دولت  از وضعیت  البته  افزود:  آخوندی 
هستیم اما تامین منابع مالی مورد نیاز برای فعال نگه 
داشتن کارگاه های مجری پروژه ها نیازمند اتخاذ تدابیر 
ویژه است و در همین راستا با وجود همه محدودیت ها، 
وزارت راه و شهرسازی تاکنون این کارگاه ها را فعال نگه 

داشته است.
در این نشست همچنین معاونین وزیر راه و شهرسازی 
از آخرین  ارائه گزارشی  نیز هر کدام در سخنانی به 
وضعیت حوزه مسئولیت خود پرداختند و توضیحاتی در 
خصوص اقدامات انجام شده در خصوص نحوه عملیاتی 
ستاد  از سوی  ابلاغ شده  و طرح های  پروژه ها  شدن 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی و چالش های پیش رو ارائه 
کردند. بخش مسکن و شهرسازی، وضعیت نگهداری 
راه های کشور، سیمای کلی حمل و نقل و حمل و نقل 
ریلی از جمله محورهایی بود که ازسوی معاونین وزیر راه 

و شهرسازی گزارش داده شد.

کاهش بهای نفت عامل کند شدن پروژه های عمرانی

جهانگیری:رکود مسکن به اقتصاد ضربه زد

وزارت کشاورزی اعلام کرد:

سازمان حمایت باید با گرانی گوشت
 برخورد کند

در حالیکه رییس اتحادیه گوشت گوسفندی معتقد است که صادرات مجاز و غیرمجاز 
گوشت و دام زنده باعث کمبود و گرانی گوشت شده است و وزارت کشاورزی باید نسبت 
به این مساله پاسخگو باشد، رییس مرکز اصلاح نژاد دام این وزارتخانه اعلام کرد که 
وزارت کشاورزی با هرگونه افزایش قیمت و گرانی گوشت مخالف است و اگر صادرات 

بی رویه دام زنده عامل گرانی است، چرا قیمت دام زنده تغییر نکرده است؟
به گزارش ایسنا، طی ماه های گذشته گوشت قرمز به ویژه گوشت گوسفندی با 
افزایش قیمت مواجه شده که برخی از اتحادیه های عرضه کننده این محصول معتقدند 
که صادرات بی رویه دام زنده از سوی وزارت جهاد کشاورزی عامل افزایش قیمت گوشت 
قرمز در بازار شده است؛ به گونه ای که علی اصغر ملکی - رییس اتحادیه تهیه و توزیع 
گوشت گوسفندی در این زمینه اظهار کرده که سه عامل در افزایش ۴۰۰۰ تومانی 
گوشت قرمز طی هفته های گذشته اثرگذار بوده است که می توان به صادرات بی مجوز 
و مجوزدار دام زنده، کمبود در عرضه دام و کمبود گوشت در بازار اشاره کرد که وزارت 
جهاد کشاورزی باید در نسبت به این مساله پاسخگو باشد. اما محمدرضا ملاصالحی - 
رئیس مرکز اصلاح نژاد دام و بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی - در این باره 
به ایسنا گفت: اگر صادرات دام زنده از سوی وزارت جهاد کشاورزی بی رویه بوده و باعث 
کمبود عرضه دام زنده در بازار و گرانی گوشت قرمز شده است، باید روی قیمت دام زنده 
نیز اثرگذار باشد، در حالی که قیمت دام زنده طی هفته های گذشته رو به کاهش بوده و 

در سه سال گذشته بین حدود ۱۰ تا ۱۲ هزار تومان در نوسان بوده است.
وی با بیان این که قیمت دام زنده سبک طی هفته گذشته کیلویی حدود ۱۰۰ تومان 
نسبت به هفته قبل آن کاهش داشته است، افزود: علت اصلی افزایش قیمت گوشت قرمز 
این است که برخی از دلالان و سودجویان در بازار دام و گوشت قرمز به دنبال افزایش 
قیمت گوشت قرمز و سود بیشتر هستند که در این زمینه سازمان حمایت باید ورود کند 
و جلوی سوء استفاده آنها را بگیرد. رئیس مرکز اصلاح نژاد دام و بهبود تولیدات دامی 
وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: سال گذشته یک میلیون و ۲۰۰ هزار راس دام سبک 
صادر شد که نهایتا به حدود ۲۰ هزار تن یعنی معادل حدود ۲.۵ درصد تولید گوشت 
قرمز در کشور می رسد که با توجه به این وضعیت مشاهده می کنیم که صادرات دام زنده 
آنقدر نبوده که بتواند روی قیمت گوشت قرمز اثر بگذارد و در صورت درست بودن این 

فرضیه نیز هیچ تاثیری بر روی قیمت دام زنده نگذاشته است.
برخی می خواهند قیمت کشتار و خدمات در حوزه گوشت قرمز را افزایش دهند و در 
این راستا می خواهند این افزایش قیمت را به گردن جهاد کشاورزی بیندازند، در حالی 
که این وزارتخانه به شدت مخالف افزایش گوشت قرمز بوده، چرا که گرانی گوشت 
قرمز یعنی کاهش مصرف گوشت قرمز، کاهش تقاضا برای دام زنده و نهایتا زیان بیشتر 

دامداران که به ضرر بخش کشاورزی تمام خواهد شد.
ملاصالحی تصریح کرد: باید دستگاه های نظارتی مانند سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان به گونه ای عمل کنند که به تولیدکنند و مصرف کننده اجحاف نشود و 
وزارت جهاد کشاورزی که در صادرات دام زنده مزیت دارد و می تواند به چند برابر قیمت 
محصول اش را صادر کند، منطقی نیست که صادرات انجام نشود، اما گرانی گوشت قرمز 

عوامل دیگری دارد که دستگاه  نظارتی باید به آن توجه کنند.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

بی توجهی به حاشیه نشینی دور از انصاف است
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که به موضوع حاشیه نشینی و بافت های ناکارآمد 
نباید سیاسی و جناحی نگاه شود گفت: وضعیت نامطلوب زندگی در شهرها و آسیب های 
اجتماعی در بافت های فرسوده و ناکارآمد به حدی است که بی توجهی به آن دور از 

انصاف است.
محمدسعید ایزدی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: موضوع رسیدگی به بافت های 
فرسوده، حاشیه ای و ناکارآمد به وضعیتی رسیده که جدا از نگاه جناحی و سیاسی، 
خوشخبتانه در همه ی وجوه مورد تاکید نظام و دولت است و این موضوع باید فارغ از 
جناح و گروه سیاسی به عزم ملی تبدیل شود. وی افزود: از ابتدای تشکیل دولت، ستاد 
ملی بازآفرینی شهری را با محوریت ۲۲ دستگاه راه اندازی کردیم که متناظر این ستاد 

در هر استان و هر شهر دستگاه ها را دور هم جمع می کند.
مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی شهری با بیان این که خوشبختانه این ستاد 
دستاوردهای خوبی به همراه داشته است گفت: به طور مثال در جلسه پیش، آقای مناف 
هاشمی عنوان کرد زمین ورزشی نوسازی بافت فرسوده را تقبل می کنند، وزیر بهداشت 
گفت خانه بهداشت منطقه را ما تامین می کنیم و قوه قضاییه اعلام کرد مسوولیت 
پیشگیری با ما خواهد بود. این همدلی در شرایطی که کشور در بحرانی ترین وضعیت 
از نظر منابع قرار دارد ستودنی است. وی به اهمیت نقش رسانه ها در تبیین ضرورت 
بازآفرینی شهری تاکید و تصریح کرد: اهمیت رسیدگی به بافت های ناکارآمد هنوز در 
مقیاس گسترده تبدیل به یک اولویت و ضرورت نشده، اما در سطوح مختلف تصمیم گیری 
و تصمیم سازی، کارها دنبال می شود. به همین منظور از رسانه ها درخواست داریم این 
مساله را به خواست اجتماعی تبدیل کنند تا همه ی دستگاه ها بیش از پیش پای کار 
بیایند. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ۱۹ میلیون حاشیه نشین که ۳۰ درصد 

از مساحت شهرها را در بر می گیرد گفت: بی توجهی به این معضل دور از انصاف است.
به گفته ایزدی، مهم ترین موضوع توسعه شهری بحث توجه به نابسامانی های شهر 
است، اما متاسفانه مردم زمانی به این مهم پی می برند که یک زلزله بیاید یا اتفاق 
ناگواری رخ دهد. دزدی، ناامنی و سایر آسیب های اجتماعی که می تواند در بافت های 
حاشیه ای دیده شود زمانی خود را نشان می دهد که بخش قابل توجهی از جامعه را متاثر 
می کند. لذا قبل از این که چنین اتفاقاتی بیفتد که تاثیرش را در ساختارهای اجتماعی 

بگذارد باید بتوانیم آن را پیش گیری و درمان کنیم.

 معاون فروش یک شرکت تولیدی خودروهای سنگین با 
اشاره به تولید وانت نیسان، گفت: قبل از برجام، تقریبا ۴ 
سال تحریم ها باعث شد که از تولیدات شرکت های خارجی و 

اروپایی فاصله بگیریم.
حمیدرضا درویش اظهار داشت: بیش از ۵۰ سال است 
که ما در زمینه خودروهای تجاری فعالیت داریم و تمامی 
رده های خودروهای تجاری را تولید می کنیم. شریک های 

تجاری ما، شرکت های ولوو، نیسان و ایویکو است.
وی با اشاره به سهم ۲۹ درصدی بازار این خودروها، افزود: 
تولیدات شرکت زامیاد به سه دسته تقسیم می شود. دسته 
اول، خودروهای سبک است؛ در خصوص وانت های زیر دو 
تن، به زودی یک خودرو به نام درکا وارد بازار خواهد شد. این 
خودرو مراحل مهندسی، تولید آزمایشی و تولید انبوه و نیز 

استانداردهای لازم را گرفته و در مرحله شماره گذاری است.
معاون فروش شرکت خودروسازی زامیاد عنوان کرد: این 
خودرو تا دو هفته دیگر مجوز شماره گذاری را می گیرد و 
قیمت این محصول ۲۶ میلیون و 7۰۰ هزار تومان خواهد بود 

و به بازار عرضه خواهد شد.

درویش متذکر شد: در زمینه خودروهای سبک، وانت های 
بیش از دو تن، وانت نیسان را داریم که در سه نوع بنزینی، 
دوگانه سوز و دیزل تولید می شود. همچنین طی یکی دو سال 
پیش وانتی را به نام پادرا طراحی کردیم که این وانت در سال 

۹۴ رونمایی و ابتدای سال ۹۵ به بازار عرضه شد.
وی ادامه داد: این خودرو از همان پلت فرم نیسان استفاده 
می کند؛ با این تفاوت که کاملا همان توانایی و قدرت نیسان 
را دارد. این محصول با قیمت ۴۲ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان 

به بازار عرضه می شود.
مسافری،  محصولات  حوزه  در  داشت:  اظهار  درویش 
فعالیت هایی را در زمینه ون داشتیم. با روابطی که بعد از 
برجام داشتیم و روابطی که با شرکت ایویکو داشتیم، روابط 
ما شروع شده است. قرار است در حوزه های مسافری، وَن و 

مینی بوس فعالیت هایی را داشته باشیم.
وی گفت: در گذشته وَن a۳۶ را تولید کردیم که این ون، 
۱۰ نفره است. مینی بوس ۱۹ نفره را داریم که در گذشته نیز 

تولید شده است. اتوبوس شهری نیز است.
درویش یادآور شد: قبل از برجام، تقریبا ۴ سال تحریم ها 

باعث شد که از تولیدات شرکت های خارجی و اروپایی فاصله 
گرفتیم.

قرار شده که  تبصره ۱۹،  بند »ق«  براساس  افزود:  وی 
اتوبوس های کشور در حدود ۱7 هزار دستگاه نوسازی شود. 
اصرار است که این خودروهای سی ان جی باشد. با مکاتبات 
و جلساتی که با شرکت ایویکو داشتیم، یک نمونه خودرو 
سی ان جی را وارد کردیم و قرار است این خودرو به اتوبوسرانی 

تهران تحویل داده شود.
درویش تصریح کرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت از 
هیات وزیران مصوبه ای را گرفته در خصوص ۲ هزار و ۲۰۰ 
میلیارد تومان برای نوسازی ناوگان 7 شهر بزرگ. ما جلسات 
پیوسته ای را با وزارتخانه داشتیم. وی عنوان کرد: در حوزه 
محصولات باری، بحث کامیونت ۶ تن را داریم که قبلا ۱۵۰۰ 
دستگاه تولید کردیم. وَن باری را داریم. در بخش کامیون نیز 
فعالیت هایی را داریم. کشنده استرالیس S۵۰۰ نیز است که 

در روزهای گذشته در نمایشگاه مشهد رونمایی شد.
درویش در پاسخ به این پرسش که وانت نیسان را تا کی 

می بینیم؟ خاطرنشان کرد: تا وقتی که جان دارد.

معاون فروش یک شرکت تولیدی خودروهای سنگین :

نیسان آبی را تا کی می بینیم؟
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هفته چهارم لیگ برتر فوتبال

رقابت داغ پیش از تعطیلی یک ماهه
چهارمین هفته فصل شانزدهم لیگ برتر فوتبال، امروز آغاز می شود و تیم های صدرنشین 

پیش از تعطیلی حدوداً یک ماهه برای تثبیت جایگاه خود به مصاف حریفان می روند.
هفته چهارم لیگ برتر امروز ۲۱ مرداد با انجام شش دیدار آغاز می شود و یک دیدار هم 
روز  جمعه برگزار می شود. دیدار دو تیم ماشین سازی و تراکتورسازی به دلیل نبود ورزشگاه 
آماده در تبریز  به تاریخ دیگری موکول شد. امروز از ساعت ۱8:۱۵ پیکان تازه صعود کرده 
به لیگ برتر، میزبان استقلال بحران زده است. آبی پوشان که از سه بازی اول فصل خود فقط 
یک امتیاز کسب کرده اند برای رهایی از جو منفی و هجمه های شکل گرفته علیه خود فقط 
باید پیکان را شکست دهند. شاید روی کاغذ غلبه استقلال به تیم رده چهاردهمی پیکان 
آسان باشد ولی فشار روانی زیادی که روی شاگردان منصوریان است ممکن است کار آنها 
را مشکل کند. از طرفی پیکان با مجید جلالی می خواهد از فرصت به بهترین شکل استفاده 

کند و حالا که استقلال شرایط چندان مطلوبی ندارد، امتیازهای خوبی را از این تیم بگیرد.
جدال تیم های آهنی لیگ یعنی ذوب آهن و گسترش فولاد از ساعت ۲۰:۱۵ آغاز می شود. 
قهرمان دو سال پیاپی جام حذفی و نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا، فصل جدید را با 
شکست آغاز کرد ولی در ادامه توانست خود را پیدا کند و با کسب چهار امتیاز خود را به نیمه 
بالایی جدول برساند. گسترش فولاد اما با وجود خریدهای گران قیمت و ستاره های فصل 
قبل لیگ، نتوانست انتظارها را برآورده کند و از سه بازی فقط دو امتیاز گرفته است. این تیم 
هفته قبل در خانه مغلوب پرسپولیس شد و در رده سیزدهم باقی ماند. از ساعت ۲۰:۲۰ 
تیم های سایپا و پدیده به دیدار هم می روند، شاگردان حسین فرکی و رضا مهاجری در حالی 
به دیدار هم می روند که هر دو چهار امتیازی هستند و در میانه جدول جای گرفته اند. جدال 
تیم های رده هشتم و یازدهم لیگ برتر می تواند جزو بازی های جذاب هفته باشد. از ساعت 
۲۰:۳۰ سه بازی به صورت همزمان آغاز می شود. صنعت نفت آبادان به مصاف سپاهان تیم 
دوم جدول می رود. تیمی که هفته قبل شگفتی ساز شد و استقلال را در تهران شکست داد، 
این هفته در خانه به فکر شکست دادن پرافتخارترین تیم لیگ برتر است. همچنین استقلال 
خوزستان میزبان نفت تهران است. نفت که هفته قبل با برد خوب برابر پدیده به روزهای 
خوبش بازگشته به مصاف تیمی می رود که هفته قبل مقابل تیم سرمربی سابقش )سپاهان( 
شکست سنگینی متحمل شد. در مهمترین دیدار هفته چهارم، پرسپولیس در خانه به دیدار 
صبا می رود. صدرنشین سرخ پوش لیگ برتر این هفته در حضور هزاران هوادارش از صبا 
پذیرایی می کند در حالی که این هفته بحث و جدل رسانه ای زیادی درباره بازگشت رضاییان 
به این تیم، حضور بازیکنان خارجی و مسائل حاشیه ای مطرح بوده است. تنها تیم 7 امتیازی 
لیگ برتر این هفته فقط به تثبیت صدرنشینی اش قبل از تعطیلی حدوداً یک ماهه لیگ 
است. تنها دیدار باقی مانده هفته چهارم، جمعه برگزار می شود و پس از آن لیگ برتر به دلیل 

برگزاری اردوی تیم ملی تا ۱۹ شهریورماه تعطیل است.
پنجشنبه 21 مرداد

پیکان- استقلال، ساعت ۱8:۳۰، ورزشگاه: تختی تهران
ذوب آهن- گسترش فولاد، ساعت ۲۰:۱۵، ورزشگاه: فولادشهر اصفهان

سایپا- پدیده، ساعت ۲۰:۲۰، ورزشگاه: دستگردی تهران
صنعت نفت آبادان- سپاهان، ساعت ۲۰:۳۰، ورزشگاه: تختی آبادان

پرسپولیس- صبا، ساعت ۲۰:۳۰، ورزشگاه: آزادی تهران
استقلال خوزستان- نفت تهران، ساعت ۲۰:۳۰، ورزشگاه: تختی اهواز

جمعه 22 مرداد
سیاه جامگان- فولاد، ساعت ۱8:۵۰، ورزشگاه: ثامن مشهد.

مرفاوی: 

 از تعطیلات لیگ استقبال می کنیم
سرمربی تیم فوتبال صبا درباره دیدار تیمش برابر پرسپولیس گفت: امیداورم  امروز بازی 

محکم و تاکتیکی انجام دهیم که برابر تیم بزرگ پرسپولیس به آنچه می خواهیم برسیم.
صمد مرفاوی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر پرسپولیس درباره این بازی 
اظهار کرد: قبل از تعطیلات بازی سختی داریم. پرسپولیس تیمی خوب، تاکتیکی و قابل 
احترام است اما برابر ما بازی سختی خواهد داشت. شرایط ما هم بازی به بازی بهتر می شود 
و کم کم به انسجام تیمی می رسیم. امیداورم فردا بازی محکم و تاکتیکی انجام دهیم که برابر 
تیم بزرگ پرسپولیس به آنچه می خواهیم در زمین برسیم. سرمربی تیم فوتبال صبا ادامه 
داد: سعی کردیم بازیکنان را توجیه کنیم که خواسته های ما را در میدان ارائه دهند تا نتیجه 
خوبی در بازی بگیریم. پیش بینی نمی شود کرد اما امیدوارم هر دو تیم بازی خوبی ارائه دهند.

او درباره تعطیلات لیگ هم گفت: من از این مساله استقبال می کنم چون ما کارمان را 
دیر شروع کردیم و در سه بازی اول مشکل داشتیم. این فرصت به ما کمک می کند که تیم 
را هماهنگ تر کنیم و از نظر بدنی آماده تر شویم. بعد از بازی با پرسپولیس سه روز استراحت 
داریم و بعد سه روز در تهران تمرین می کنیم و بعدش به اردو می رویم. مرفاوی در ادامه روند 
نبردن های تیمش در لیگ هم گفت: هر بازی شرایط خودش را دارد. مساوی هم جزئی از 
فوتبال است. وقتی تیم گل نخورد و نبازد شرایطش با تیمش که می بازد فرق دارد. هر بازی 
ممکن است سه امتیاز را بگیریم. این هفته یا هفته های دیگر این اتاق می افتد. باید صبر و 
خوصله داشته باشیم تا به هدف برسیم. هر تیمی اول برای یک امتیاز به میدان می رود و 
بعد به بردن فکر می کند.او افزود: ما در برابر تماشاگران تیم بزرگ پرسپولیس بازی می کنیم. 
آنها هم شاید از بازی فردا پیروزی بخواهند اما اگر مساوی هم کنند ناراحت نمی شوند. اگر 
نبردن های تیم های سابق مرا هم به آمار صبا اضافه کنید باید بگویم که سال هایی هم بود 
که به پرسپولیس گل می زدم!مرفاوی در ادامه گفت: پرسپولیس ساختارش را تغییر نداده وبا 
همان تفکر پارسال ادامه می دهد ولی تقویت شده است. این برای یک تیم و مربی ایده آل 
است. فوتبال باید همین باشد. کار درست این است. این که هر سال ۱8 بازیکن عوض کنید 
و شاکله تیم را تغییر دهید خیلی بد است. تیم هایی موفق می شوند که ثبات داشته باشند.

سرمربی تیم فوتبال صبا ادامه داد: برعکس پرسپولیس، ۹۵ درصد تیم ما تغییر کرده است. 
فقط حامد لک و کریم اسلامی در تیم مانده اند. زمان لازم است که تیم به شرایط دلخواه ما 
برسد.او درباره تعداد بالای خطاهای خط دفاع تیمش هم بیان کرد: سه بازی کرده ایم، دو گل 
روی پنالتی خورده ایم. یکی هند بوده که توپ به دست بازیکن من خورده و فکر نمی کنم 
خطا بوده باشد. به داوران احترام می گذارم اما گل دوم پنالتی دفاع مان به هم ریخت و مجبور 
شدیم خطا کنیم. با این حال نباید زیاد عجله کنیم. در همین سه بازی دفاع ما بد عمل نکرد.

مرفاوی در ادامه، خاطر نشان کرد: دفاع تیمی ما خوب است و فقط کمی مشکل انفرادی 
داریم که آنها با کمی صبر و حوصله درست می شود. نمی خواهم تکرار کنم که دیر شروع 
کردیم بلکه دوست دارم تیم سریع تر جا بیفتد و فوتبال خودمان را بازی کنیم. کیفیت ما 
ایده آل نیست اما خوب است.سرمربی تیم فوتبال صبا در پایان گفت: خدا را شکر هیچ محروم 
یا مصدومی نداریم و فقط حق جو مصدوم بود که او هم به تیم رسید. دوست داریم همیشه 

برنده باشیم. مهم این است چیزی که می خواهیم را در زمین پیاده کنیم.

برانکو: 

هواداران بیشتری به ورزشگاه بیایند
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس درباره دیدار تیمش با صبا گفت: بازی سختی داریم و 

هدف مان همچنان کسب قهرمانی است.
 برانکو ایوانکوویچ در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر صبا در هفته چهارم لیگ برتر 
فوتبال اظهار کرد: این آخرین بازی قبل از تعطیلی لیگ است که برابر صبا داریم. تیمی که 
سال قبل برابر مشکل داشتیم ولی الان تیم جدید با مربی و روش بازی جدید است. می دانیم 
که کار ساده ای نداریم اما از گزینه قهرمانی هرگز انصراف نمی دهیم. دوست داریم قهرمان 
شویم اما مهمترین چیز این است که این کار را در زمین نشان دهیم. انتظار داریم هواداران 

بیشتز از بازی با فولاد به ورزشگاه بیایند و با هم از موفقیت تیم شاد شویم.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در وضعیت بازیکنان تیمش ادامه داد: درباره تیم هم باید 
بگویم مشکل کوچکی با جلال حسینی داشتیم که برای بازی آماده می شود. بقیه تیم به جز 
آرام طبع که به تازگی همراه تیم شده آماده است. او درباره نتایج تیم در خانه گفت: بازی با 
فولاد اولین بازی خانگی ما بود. وقتی حریف بازی را کاملا می بندد، نمی توانید خیلی هجومی 
بازی کنید و گل اول در این بازی ها کلید بازی است. این بار هم کار آسانی نداریم، اما با 
تمرین خود را آماده می کنیم. سرمربی پرسپولیس درباره حضور دروازه بان جدید در این تیم 
گفت: دروازه بان خیلی خوبی جذب کرده ایم که باید رقیب بیرانوند شود. ۵۰ بازی در این 
فصل داریم و باید نیمکت قوی داشته باشیم. اولویت ما بیرانوند است اما در ادامه باید ببینیم 
وضعیت چگونه خواهد بود. راضی ام که دو دروازه بان خوب داریم. درویش وند هم دروازه بان 
سوم ماست که بسیار آینده دار است. برانکو درباره آخرین وضعیت رامین رضاییان هم گفت: 
دیروز اطلاعیه ای از طریق سایت باشگاه منتشر کردیم اما وقتی در چنین موقعیتی قرار داریم 
مدام می نویسند که کسی را تهدید کرده ام یا شرطی گذاشته ام. هرگز چنین کاری نمی کنم. 
کار ما حرفه ای است و هر بازیکن حرفه ای حق دارد به دنبال شرایط بهتر باشد. رضاییان و 
طارمی و بنگر همین راه را رفتند. ما تیم را بسته ایم از ترکیب راضی ام و دلیلی ندارم که از 
کسی ناراحت یا عصبانی باشم.او افزود: رامین ترکیه را انتخاب کرد. ما تیم خود را بسته ایم و 
عملا جای خالی برای این بازیکن نداریم. سرمربی سرخ پوشان تهرانی در ادامه درباره مهدی 
طارمی و زمان بازگشتش به ترکیب ثابت تیم گفت: او با ما هست و در هر سه بازی حضور 
داشته است. امیری و علیپور را با کیفیت خوبی داریم. مهدی دو ماه تمرین نکرده و کم 
کم به شرایط خوبش برمیگردد. ولادیمیر را هم داریم که اگر شانس گلش برابر فولاد را به 
گل تبدیل میکرد همه اکنون از او تعریف میکردند. او درباره تیم هایی که برابر پرسپولیس 
بسته بازی میکنند گفت: این تیم ها برابر ما چیزی برای از دست دادن ندارند و این کار ما 
را سخت میکند اما سعی میکنیم روش های مقابله با این تیم ها را تمرین کنیم. برانکو درباره 
موقعیت های از دست رفته زیاد در بازی های قبلی تیمش گفت: این ها جزییات بازی هستند 
و طبیعی است که روش بازی ما که اصرار روی سرعت دارد، عملا موقع ضربات آخر آرامش 
لازم را به بازیکن نمی دهد. اکنون در ابتدای فصل هستیم و به مرور در این موارد پیشرفت 

می کنیم و ضعف ها را اصلاح می کنیم.

 بنا:

 باید به داوری کشتی های عبدولی توجه کنیم
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان تاکید کرد مردانش آماده تحمل بار سنگین 

انتظارات در المپیک ریو ۲۰۱۶ هستند.
محمد بنا در خصوص سفر تیم ملی کشتی فرنگی به ریو اظهار داشت: سفری طولانی برای 
رسیدن به ریو داشتیم و خسته شدیم، البته با تمهیداتی که کمیته ملی المپیک و وزارت 
ورزش و جوانان در رابطه با تهیه »بیلت های بیزینس کلاس« اندیشیده بودند، سفری راحت 

داشتیم. البته در راه سائوپائولو به ریو کمی اذیت شدیم. مدت انتظار اذیت کننده بود.
وی در خصوص موضوع اختلاف زمانی ایران با  برزیل، گفت: اختلاف زمانی شرایط را 
برای ما سخت کرده اما ۴،۵ روز تا آغاز مسابقات کشتی زمان داریم و به این موضوع عادت 

خواهیم کرد.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در پاسخ به این پرسش که آیا فضای دهکده بازی های ریو 
مانند المپیک لندن به شما انرژی مثبت می دهد، یادآور شد: شرایط دهکده معمولی است. 
سابقه حضور در دو بازی آسیایی و یک المپیک را دارم. این هم دومین دوره المپیکی است 
که در آن شرکت می کنم. شرایط دهکده از دو بازی آسیایی و المپیک قبلی کمی ضعیف تر 
است اما این موضوع برای ما اهمیت ندارد. ما برای کشتی گرفتن به ریو آمده ایم. برای مبارزه 
اینجا هستیم. در لحظه ورود به ریو گفتم، بار دیگر هم می گویم،  اگر در چادر هم زندگی 
کنیم، برای ما اهمیتی ندارد، ما هم قسم شده ایم که تا آخرین نفس بجنگیم. اینکه دهکده 
چگونه است، برای ما اهمیتی ندارد. بچه  های ما یک کفش و دو دوبنده دارند و برای هر 

مبارزه ای هم حاضر هستند.
وی در خصوص شرایط وزنی کشتی گیران ایران پیش از آغاز مسابقات کشتی فرنگی تاکید 
کرد: شرایط وزنی کشتی گیران زیر نظر دکتر ساسان در حال کنترل است و مشکلی در این 
باره وجود ندارد.  بعضی از بچه ها کمی اضافه وزن دارند اما مواظب آنها هستیم و برای رسیدن 

به سر وزن، وقت کافی داریم.
بنا در خصوص مصدومیت کشتی گیران، اظهار داشت:کمی آرنج دست راست قاسم رضایی 
درد می کند. حمید سوریان هم  گردنش کمی ناراحت است. البته مصدومیت های خاصی 
نیست و با ماساژ و فیزیوتراپی حل و فصل می شوند. این دو کشتی گیر با تجربه و مرد 

میدان های سخت هستند.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در پاسخ به این سوال که پیش بینی شما از این دوره 
چیست؟ عنوان کرد: کار در این دوره خیلی سخت است. من ۶ دلاور دارم که با تمام وجود 
قرار است بجنگند. بدن های آنها سر حال است و فقط تنها چیزی که باقی می ماند، موضوع 
شرایط روز مسابقه است. باید از نظر روحی بچه ها را به شرایط آرمانی برسانیم. از نظر بدنی 
بچه ها شرایط را به دست آورده اند. در تمرین ۹۰ درصد مسائل فیزیکی اهمیت دارد و ۱۰ 
درصد تمرکز اما در روز مسابقه این موضوع برعکس است. خیلی مهم است که در این ۴-۳ 

روز آخر، شرایط روحی خوبی داشته باشیم.
وی افزود: باید چند موضوع در نظر گرفته شود. قرعه کشی یکی از آن موارد است. کسی 
مثل سوریان خیلی برایش خوب خواهد بود که در دور اول با حرفی ضعیف پیکار کند چرا که 
او بدنش دیر راه می افتد، البته برای این کشتی گیر باتجربه ایران تفاوت چندانی ندارد اما این 
شرایط بهتر است. سعید عبدولی هم به شکلی کشتی می گیرد که حساسیت ایجاد می کند. 
در کشتی های او داوران می توانند اعمال نفوذ کنند. باید به این موارد توجه کرد. در مجموع 

شرایط خوب است و هر چیزی ممکن است اتفاق بیفتد.
»بار کاروان روی دوش کشتی فرنگی است و طلاهای لندن بر روی گردن بچه ها سنگینی 
می کند. نگاه ها به کشتی فرنگی است و همه می  گویند کشتی باید طلا بگیرد. این برای شما 
مشکل ساز نیست؟« بنا در این خصوص، گفت: این را قبول ندارم که بار کاروان بر روی دوش 
کشتی فرنگی است. اگر مسئولیتی هست و اگر توقعی وجود دارد، به سبب بزرگی این تیم 
است. همیشه از تیم های بزرگ توقع می رود. در فوتبال از تیم ملی آلمان توقع چیست؟ همه 
در ابتدا از آنها برد می خواهند. حالا اینکه در روز مسابقه چه چیزی رخ می دهد، اتفاقاتی است 
که همیشه در ورزش وجود دارد. این توقع هم از تیم ما می رود، البته بچه های ما باتجربه تر از 

این حرف ها هستند که اسیر چنین صحبت هایی شوند. 
وی ادامه داد: اگر یک جوانی مثل احسان روزبهانی بار زیادی را روی دوشش بگذارید، شاید 
تحمل بار را نداشته باشد ولی حمید سوریان، امید نوروزی، قاسم رضایی، سعید عبدولی 
و حبیب الله اخلاقی که سال ها این شرایط سخت را طی کرده اند، خیلی راحت این بار را 
تحمل می کنند. این موضوع باعث افزایش انگیزه آنها می شود. این نیست که باعث ایجاد 

استرس شود.

پرچمدار ایران قید المپیک را زد

نعمتی:فکر نمی کردم اینقدر سخت باشد

کماندار پارالمپیکی ایران که حذف زودهنگامی از المپیک داشت تاکید کرد که به خاطر 
سختی ها و مسائلی که طی ماه های گذشته با آنها مواجه بوده، هیچ تصمیمی برای حضور در 

المپیک های بعدی ندارد.
سوژه خیلی از رسانه های خارجی در آغازین روزهای سی و یکمین دوره بازی های المپیک 
و حتی پیش از آن زهرا نعمتی بود؛ کماندار پارالمپیکی که صاحب سهمیه المپیک شد و این 
اتفاقی نادر در سطح ورزش جهان بود که برای نخستین بار هم در طول تاریخ ورزش ایران 

رقم خورد. 
از همین رو ماه ها پیش از آغاز المپیک ریو، زهرا نعمتی به عنوان یکی از ۵۰ چهره شاخص 
حاضر در این رویداد معرفی شد؛ نعمتی تنها ورزشکار معلول در میان بیش از ۱۰ هزار ورزشکار 
شرکت کننده در این دوره بازی های المپیک است که چند روز پس از انجام مسئولیت 
پرچمداری کاروان ایران در مراسم افتتاحیه و رژه، رقابت خود در این بازی ها را برگزار کرد اما 

در همان مرحله نخست حذف شد و نتوانست به مراحل بالاتر صعود کند.
زهرا نعمتی روز گذشته در دور نخست مسابقات تیر و کمان بازی های المپیک در رقابت با 
اینا استپانوآ از روسیه ۶ بر ۲ شکست خورد و از راهیابی به جمع ۳۲ کماندار زن برتر این دوره 
از بازی های المپیک بازماند تا وداعی زودهنگام با این بازی ها داشته باشد؛ این در حالی است 
که خود وی که مدال طلای پارالمپیک لندن را در اختیار دارد، تصورش از حضور در المپیک 
نتیجه گیری بهتر از این بود، به همین دلیل شکست در نخستین مبارزه که مانع ادامه کارش 

شد، وی را به حدی منقلب کرد که تا ساعت ها کنار زمین مسابقه اشک می ریخت.
پیش از المپیک نعمتی هیچ گاه از قولی از مدال آوری در این رویداد نداد اما بعد از کنار 
رفتن از این بازی ها اعتراف کرد که روی مدال خود در این بازی ها حساب کرده بود و همین 
موضوع شدت ناراحتی وی را پس از حذف شدن بیشتر کرد، در هر صورت المپیک ریو برای 
پرچمدار پارالمپیکی کاروان ایران خیلی زود به پایان رسید در حالیکه این ورزشکار تصمیمی 

برای حضور دوباره در این رویداد ندارد. 
نعمتی در گفتگو با خبرنگار اعزامی مهر به ریودوژانیرو از شرایط رقابتش گفت و اینکه برنامه 

اش برای بعد از المپیک چیست.
*  اولین حضور در المپیک و عملکردی که در اولین رقابت داشتید را چطور 

دیدید؟
- زهرا نعمتی: اصلا تصور نمی کردم فضا و جو المپیک به این حد سنگین باشد،  حضور در 
المپیک با آنچه تصور می کردم خیلی تفاوت می کرد. خوب می دانستم که شرایط المپیک 
با بقیه رویدادها مانند جام جهانی خیلی فرق دارد اما واقعا فکر نمی کردم این تفاوت تا این 

حد زیاد باشد.
* این شرایط و جو سنگینی که از آن صحبت می کنید، تا چه حد روی عملکردتان 

تاثیر گذاشت؟
- من خودم از حضور در المپیک هیجان زده بودم و این حضور زیاد دوربین ها و رسانه ها 
هیجان من را بیشتر هم کرد. وقتی وارد محل مسابقه شدم مجری مسابقه مدام از من حرف 

می زد، او از ابتدا تا انتها درباره من حرف می زد. خوب همین توجهات ناخودآگاه هیجان من را 
بیشتر و بیشتر کرد. البته من خیلی تلاش کردم که این هیجانات و در کل احساساتم را کنترل 

کنم اما واقعا هیجان بر من غلبه کرد.
* گویا در رقابت های روزجمعه که برای تعیین رقیبان برگزار شد، با مشکل مواجه 

شده بودید؟
- بله؛ در رقابت های روز جمعه  با بدشانسی هایی مواجه شدم. در فاصله دو متری من 
عکاسان زیادی نشسته بودند و این موضوع کارم را دشوار کرده بود. همچنین جایی که من در 
آن حضور داشتم ثابت نبود، من روی تخته ای بودم که با آمد و رفت افراد تکان می خورد و 

تمرکزم به هم می ریخت.
* در هر صورت شما در اولین رقابت شکست خوردید و حذف شدید، آیا از 

عملکرد خودتان راضی هستید؟
- من تمام تلاشم را کردم وهیچ چیز کم نگذاشتم. زمانی که برای المپیک آماده می شدم 
تمام مشکلات را کنار گذاشتم و تلاش کردم فقط روی این مسابقات تمرکز کنم. هر چند که 
در این بین اتفاقاتی رخ داد و ناهماهنگی هایی وجود داشت که باعث شد هر روز با استرس 
تمرین کنم. مشکلات زیادی وجود داشت و من حتی روز جمعه با سردرد وارد مسابقه شدم.  
شاید تنها روزی که بدون استرس تیر زدم همین دیروز )سه شنبه( و در مسابقه رسمی 

المپیک بود.
* قبل از المپیک هیچ وقت صحبتی از مدال نکردید، حالا که رقابت تان در المپیک 

تمام شده، بگویید واقعا پیش بینی که از عملکردتان در ریو داشتید، چه بود؟
-  با تمام این مشکلات قبل از المپیک پیش بینی می کردم رکورد خوبی بزنم و حتی روی 
سکو بروم. من به مدال المپیک فکر می کردم، به همین دلیل وقتی باختم و نتوانستم صعود 

کنم خیلی ناراحت شدم. دلیل گریه من همین بود. 
* این المپیک برای شما تمام شد، آیا با تمام شرایطی که داشتید و دشواری هایی 

که با آن مواجه شدید بازهم برنامه ای برای حضور در المپیک های آتی دارید؟
- اصلا؛ به خاطر شرایط سختی که داشتم تحت هیچ شرایط دیگر به موضوع المپیک فکر 
نمی کنم. واقعا من طی ماه های گذشته روزهای دشواری را پشت سر گذاشتم و سختی های 
زیادی را تحمل کردم، خیلی مسائل است که نمی خواهم فعلا در مورد شان صحبت کنم. 
برخی از این مشکلات مربوط به فدراسیون می شود. اما به هر حال دیگر تصمیم برای حضور 

در المپیک ندارم.
* برای پارالمپیک ریو چه برنامه ای دارید؟

- خوب من طبق برنامه از ریو به ایران باز می گردم تا تمریناتم را برای پارالمپیک در کشورم 
دنبال کنم. قبلا قرار بود در ریو بمانم و همین جا برای پارالمپیک تمرین کنم اما به خاطر برخی 

مسائل از جمله مسائل امنیتی تصمیم عوض شد. 
* طلای پارالمپیک لندن را تکرار می کنید؟

- برای این موضوع تمرین کرده ام وامیدوارم بتوانم به آن برسم. 

شکست نزدیک تیم ملی والیبال برابر لهستان

 اولین امتیاز المپیکی
تیم ملی والیبال ایران در دومین بازی خود در مرحله 
گروهی المپیک ریو به مصاف لهستان رفت و با ارایه 
یک بازی شایسته برابر این تیم قدرتمند ۳ بر ۲ شکست 

خورد تا نخستین امتیاز خود را کسب کند.
 تیم ملی والیبال ایران دومین دیدار خود را در مرحله 
گروهی المپیک ریو برابر لهستان برگزار کرد و با جود 
ارایه یک بازی شایسته برابر این تیم مدعی نتیجه را ۳ 

بر ۲ واگذار کرد.
تیم ایران ست های اول و دوم را به ترتیب ۲۵ بر 
۱7 و ۲۵ بر ۲۳ واگذار کرد اما در ست های سوم و 
چهارم برتری ۲۵ بر ۲۳ و ۲۵ بر ۲۰ را رقم زد. در 
ست پنجم نیز تیم لهستان ۱8 بر ۱۶ برنده شد. با این 
نتیجه تیم کشورمان نخستین امتیاز خود را در المپیک 

ریو کسب کرد.
شروع بدون دریافت!

در این بازی تیم ایران بازی را با ترکیب سعید معروف، 
سیدمحمد موسوی، عادل غلامی، شهرام محمودی، 
میلاد عبادی پور، حمزه زرینی و مهدی مرندی )لیبرو( 

شروع کرد.
شاگردان لوزانو در آغاز ست نخست از تمرکز لازم 
برخوردار نبودند. لهستان خوب سرویس زد و در دفاع 
روی تور هم بهتر ظاهر شد تا ۹ بر ۵ پیش بیفتد و 
لوزانو درخواست تایم اوت کند. در ادامه لوزانو تغییراتی 

را ایجاد کرد و غفور و مهدوی را به میدان فرستاد.
اگرچه تیم ایران به ۳ امتیازی لهستان رسید ولی بار 
دیگر اشتباهات در دریافت های اول باعث شد حریف 
فاصله را افزایش دهد و ست نخست را با حساب ۲۵ بر 

۱7 به سود خود پایان دهد.
کورک بدون مهار بود

در ست دوم تیم ایران شروع بهتری داشت. فرهاد 
قائمی که در ترکیب اصلی قرار گرفته بود به دریافت 
های اول اندکی سر و سامان بخشید. دو تیم تا امتیاز ۴ 
برابر پیش رفتند که به یکباره ۳ امتیاز به لهستان رسید 

و لوزانو را مجاب کرد تقاضای تایم اوت کند.
کرد.  پیدا  ایران  برای  بهتری  روند  ادامه  در  بازی 
لهستان در یک مقطع ۲ امتیاز پیش افتاد اما ایران در 
دفاع روی تور وضعیت بهتری پیدا کرد و در امتیاز ۱۶ با 
این تیم برابر شد و حتی ۱8 بر ۱7 پیش افتاد. لهستانی 
ها که تمام توپ ها را به کورک در منطقه دو زمین خود 
می رساندند با اسپک های بی مهار این بازیکن بار دیگر 

پیش افتادند و ست دوم را هم ۲۵ بر ۲۳ برنده شدند.
بازگشت تیم ایران

در ست سوم تیم ایران با سرویس های خوب و 
دریافت های بهتری که داشت ۴ بر یک از لهستان 
پیشی گرفت تا آنتیگا خیلی زود تقاضای تایم اوت کند. 
بعد از بازگشت دو تیم به میدان لهستان شرایط خود 
را تغییر داد و بار دیگر با سرویس های خوبی که زد 
به امتیازگیری پرداخت و در امتیاز 8 بود که با ایران 

برابر شد.
حساسیت های این ست در ادامه باعث شد تا هر دو 
تیم پا به پای یکدیگر پیش بروند. تساوی دو تیم در 
امتیاز ۲۰ نیز حکایت از بازی برابر دو تیم داشت. تیم 
لهستان یک امتیاز پیش افتاد اما ایران ۲ امتیاز متوالی 
گرفت و جبران کرد. شاگردان لوزانو با برتری ۲۵ بر ۲۳ 

این ست به نوعی به بازی بازگشتند.
ست چهارم به نام شاگردان لوزانو

در آغاز ست چهارم تیم ایران امتیازات خوبی را کسب 
کرد و ۴ بر ۲ پیش افتاد ولی لهستانی ها با هماهنگی 
در دفاع روی تور و انتهای زمین خود کار را به تساوی 
کشاندند و برتری 8 بر 7 خود را روی تابلوی امتیازات 

ثبت کردند.
از امتیاز دهم بود که لهستان دو اختلاف پوئن با ایران 
ایجاد کرد و در ادامه کار با وجود تلاش های لوزانو، 
این تیم لهستان بود که فاصله خود را افزایش هم داد. 
شاگردان لوزانو که همه تلاش خود را به کار گرفته 
بودند در امتیاز ۱۹ با دفاع موسوی با حریف برابر شدند.

دو سرویس عالی از سوی فرهاد قائمی تیم ایران را از 
حریف پیش انداخت و تلاش لهستان برای جبران هم 

جواب نداد تا ایران این ست را ۲۵ بر ۲۰ برنده شود.
اشتباه در امتیازات سرنوشت

در ست پنجم این دیدار بازیکنان دو تیم با کمترین 
اشتباه به توپ ضربه زدند و در امتیاز ۲ برابر شدند. در 
این ست هر دو تیم برابر پیش رفتند و تا امتیاز ۱۰ 
مساوی بودند که لهستان یک امتیاز پیش افتاد. با این 
حال تیم کشورمان شرایط را تغییر داد و دو تیم در 
امتیاز ۱۴ برابر شدند. در نهایت لهستان از اشتباهات 
تیم ایران در امتیازات حساس استفاده کرد و ۱8 بر ۱۶ 

این ست را پیروز شد. 
لوزانو: لهستان در گیم آخر بهتر بود

سرمربی تیم ملی والیبال بعد از شکست برابر لهستان 
از درگیری ایحاد شده میان بازیکنان دو تیم ابراز تاسف 

و بر پایان دادن به جنگ و دعواها تاکید کرد.
و  ایران  تیم های  اتمام دیدار  از  لوزانو پس  رائول 
لهستان با حضور در نشست خبری اظهار داشت: در 
مسابقه امروز خیلی بهتر از دیدار با آرژانتین بودیم و 
حتی دو ست نیز به پیروزی رسیدیم. در ست پنجم هم 

شرایط کاملا متفاوت بود و برای هر امتیاز جنگیدیم.
وی ادامه داد: بازی خوبی کردیم اما لهستان در ست 
اول بهتر از ما بازی کرد. در ادامه بهتر شدیم اما در ست 
آخر لهستان خوب بود و همین مسئله باعث شکست 

ما شد.
لوزانو درباره درگیری میان بازیکنان دو تیم در پایان 
مسابقه گفت: باید جنگ و دعوا را متوقف کنیم. این 

مسابقه والیبال است نه دعوا.
اظهارات والیبالیست ها بعد از بازی با لهستان: 
کورک و کوبیاک همیشه از این کارها می کنند

بازیکنان تیم ملی والیبال به بیان نقظه نظرات خود 
درباره بازی با لهستان پرداختند.

بعد از باخت تیم ملی والیبال ایران مقابل لهستان، هر 
یک از ملی پوشان به بیان نقطه نظرات خود پرداختند.
زرینی: با دو برد هم می توانیم راهی دور دوم 

شویم
حمزه زرینی بعد از بازی ایران و لهستان در المپیک 
۲۰۱۶ ریو گفت: بازی خیلی خوبی انجام دادیم و در دو 
ست پایانی خیلی خوب کار کردیم.اما در ست پنجم به 
دلیل اشتباهات فردی و استرس بازی را از دست دادیم 

و شکست خوردیم.
او ادامه داد: با دو برد هم می توانیم از این گروه صعود 

کنیم ولی قطعاً به دنبال پیروزی مقابل روسیه هستیم 
تا با سه برد راهی دور بعد مسابقه ها شویم.  والیبال بازی 
لحظه هاست و باید تا پایان مسابقه از کمترین فرصت ها 

نهایت استفاده را برد.
شهرام محمودی: روز به روز در حال بهتر 

شدن هستیم
شهرام محمودی گفت: باید این بازی را می بردیم و 
نشان دادیم که روز به روز در حال بهتر شدن هستیم. 
گیم آخر در امتیاز پایانی کم دقتی کردیم ولی می توانیم 
صعود کنیم. بر خلاف تصور همگان کوبا اصلا حریف 
این  به سختی  بازی دوستانه  در  و  نیست  ضعیفی 
تیم رابردیم. با بازی امروز به صعود امیدوار شدیم و  
امیدواریم با برد مقابل کوبا به اولین بردمان در المپیک 
دست پیدا کنیم. پس از پایان بازی کوبیاک به ما فحش 
داد و محبور به واکنش شدیم. از وی بعید بود چنین 

واکنشی نشان بدهد.
موسوی: ست آخر را به شانس باختیم

سید محمد موسوی بازیکن تیم ملی والیبال پس 
از باخت نزدیک ایران برابر لهستان در دومین دیدار 
المپیک ۲۰۱۶ ریو گفت: بازی خوبی بود.یک سری 
اتفاقاتی افتاد که طبق آن ما ست آخر را به شانس 
باختیم. خیلی سوار بازی بودیم اما خدا نخواست که ما 
ببریم. اگر این روند رو به رشد ادامه داشته باشد، ما قطعا 
می توانیم بازی های آینده مان را ببریم و از گروه مان 
صعود کنیم.  در چهار تیم بالا دیگر فرقی ندارد که با 
کدام تیم بازی می کنیم، چون همه تیم های برتر دنیا 

هستند و باید ببینیم که چکار می کنیم.
موسوی در پاسخ به اینکه ایران در دو بازی آینده با 
کوبا و مصر کار نسبتاً راحت تری در پیش دارد و آیا 
این شرایط را بهتر می کند، افزود: ما بازی راحت اینجا 
نداریم. کوبا برابر روسیه سه بر یک باخت و حتی شانس 
بردن داشت.تیم مصر هم تیمی خوبی است اما خب 
به نسبت دو دیدار اول بازی بهتری است اما باید توان 
صدرصد بگذاریم تا ببریم چون المپیک است و همه 
چیز فرق می کند. نتایجی که رقم می خورد قابل پیش 
بینی نیست. ممکن است ما هم اگر محکم بازی نکنیم 
حتی به مصر ببازیم. واقعاً اینجا شرایط متفاوتی نسبت 

به رقابت های دیگر دارد.
عادل غلامی:کورک و کوبیاک همیشه از این 

کارها می کنند
 عادل غلامی پس از شکست والیبال ایران مقابل 
مقابل  بازی  در  و هم  بازی  این  لهستان گفت: هم 

آرژانتین خوب بودیم اما در امتیازهای بالا کم آوردیم 
و نتوانستیم آنطور که باید عملکرد خوبی داشته باشیم. 
امروز بد شروع کردیم اما در کل بازی خوبی را انجام 
دادیم.خیلی دوست داشتیم لهستانی ها را شکست 
بدهیم اما نشد.حالا در بازی های دیگر جبران می کنیم 
و تمام تلاش خودمان را می کنیم تا در آن مسابقات 

برنده باشیم.
غلامی درباره درگیری های پایان بازی گفت:کورک 
و کوبیاک همیشه از این کارها می کنند.اشکال از بچه 
های ما نبود.نمی دانم چرا اما عادت آنها حاشیه سازی 

است.
فرهاد قائمی: همیشه به صعود امیدواریم

فرهاد قائمی نیز بعد از باخت به لهستان گفت: بازی 
المپیک تورنمنتی متفاوت است  بود.  خیلی خوبی 
و خدارا شکر نسبت به بازی قبل بهتر عمل کردیم. 
ان شاءالله بازی به بازی بهتر میشویم و با برد مقابل 
کوبا دل مردم را شاد خواهیم کرد. همیشه به صعود 
امیدواریم و امیدوارم این اتفاق در المپیک هم رخ دهد.

مهدوی: حرکت کورک خیلی زشت بود
با  بازی  ایران درخصوص  والیبال  تیم ملی  پاسور 
تیم می گوید:حیف  این  لهستان و شکست مقابل 
شد،واقعا حیف.باید در ست پنجم کار را تمام می کردیم 
اما نشد.به هر حال آنها لهستان هستند و یکی از خوب 
های والیبال ایران.مهدوی این را گفت و ادامه داد:پس 
از شکست مقابل آرژانتین کار کمی برای ما سخت 
شد.اصلا توقع نداشتیم مقابل این تیم بازنده باشیم. 
کمی از لحاظ روحی افت کرده بودیم اما توانستیم به 
بازی برگردیم. لهستانی ها بازی را خوب شروع کردند 
اما وقتی ما بازی دو ست باخته را بر می گردانیم یعنی 
اینکه خوب هستیم. کمی مشکل روحی و روانی داریم 
که آن هم حل می شود.کاپیتان دوم تیم ملی والیبال 
بازی هم گفت:حرکت  از  درباره درگیری های پس 
کورک خیلی زشت بود.نمی شود خیلی چیزها را گفت 
اما حرکت او به عنوان بازیکن حرفه ای اصلا زیبنده 

نبود.
معروف:نمی دانم چرا لهستانی ها از ما 

متنفر هستند
سعید معروف کاپیتان تیم ملی ایران پس از دیدار با 
لهستان گفت: در این مسابقه شروع بهتری نسبت به 
مسابقه قبلی داشتیم. در ست دوم خیلی خوب بودیم 
اما اشتباهاتی که داشتیم باعث شد نتوانیم در این ست و 
کل مسابقه به پیروزی برسیم.وی درباره درگیری میان 

بازیکنان دو تیم در پایان مسابقه گفت: نمی دانم چرا 
لهستانی ها از ما متنفر هستند. فکر می کنم صحبت 

های کاپیتان لهستان بیشتر شبیه یک جوک است.
آنتیگا: می توانم با معروف و لوزانو برای صرف 

قهوه بروم!
از  لهستان  والیبال  ملی  تیم  فرانسوی  سرمربی 
رسانه های این کشور خواست زیاد وقت خود را صرف 

درگیری شاگردانش با ملی پوشان والیبال ایران نکنند.
 استفان آنتیگا، سرمربی تیم ملی والیبال لهستان 
در مصاحبه اختصاصی با روزنامه پژگلاند اسپورتوه این 
کشور پیرامون درگیری پس از بازی تیم های ایران و 
لهستان گفت: از همان آغاز می خواستیم بدانیم چه 
اتفاقاتی زیر تور و بین بازیکنان رخ داد. این یک اتفاق 
بود و در ورزش جایی برای آن وجود ندارد. این مسئله 
را به خوبی می دانم و انتظار دارم رسانه ها مرتب در این 

باره پرسش نکنند.
آنتیگا در ادامه اظهار داشت: از رسانه ها خواهش 
می کنم درباره اتفاقات پس از بازی با ایران مقالاتی 
ننویسند و آن را بزرگ جلوه ندهند. به نظر من این 
باید  ورزشکاران  و  ندارند  ورزش  در  جایی  مسائل 
مطالعات بیشتری درباره ماهیت ورزش داشته باشند. باز 
هم از رسانه ها خواهش می کنم به درخواست من احترام 

بگذارند و اتفاقات بازی با ایران را بزرگ نکنند.
در  لهستان  والیبال  ملی  تیم  فرانسوی  سرمربی 
پاسخ به پرسش ریشارد اوپیاتوفسکی، خبرنگار روزنامه 
پژگلاند اسپورتوه در خصوص دعوت از معروف و لوزانو 
برای صرف قهوه مشترک گفت: البته که با معروف 
و لوزانو برای صرف قهوه خواهم رفت. این فقط یک 
ورزش است و مسائلی که پس از لهستان و ایران رخ 

داد، فقط یک اتفاق بود.
کوبیاک در پاسخ به سعید معروف: ما عاشق 

ایرانی ها هستیم
 کاپیتان تیم ملی والیبال لهستان در واکنش به 
اظهارات همتایش در تیم ملی کشورمان گفت که 

عاشق ایرانی ها هستند.
رقابت نفس گیر تیم های ملی والیبال ایران و لهستان 
بامداد روز )چهارشنبه( در ریو با درگیری لفظی بازیکنان 

دو تیم زیر تور خاتمه یافت.
میخاو کوبیاک، کاپیتان لهستانی پس از پایان این 
دیدار پیرامون اینکه سعید معروف گفته است لهستانی ها 
از ایرانی ها متنفر هستند، به خبرنگار روزنامه پژگلاند 
اسپورتوه گفت: این حرف معروف درست نیست. ما 
عاشق ایرانی ها هستیم. من شوخی نمی کنم و این گونه 
می خواهیم عشق خود را به ایرانی ها نشان دهیم. سعید 
معروف پس از پایان این بازی به خبرنگاران گفته بود 
نمی دانم چرا لهستانی ها ما را دوست ندارند و از ایرانی ها 

متنفر هستند.
 کورک: ایران همیشه تیم خوبی بوده است

هرگونه  منکر  لهستان  والیبال  ملی  تیم  بازیکن 
درگیری با سعید معروف و دیگر ملی پوشان ایرانی پس 
از بازی این دو تیم شد و گفت: ما زیر تور از یکدیگر 

قدردانی کردیم!
 بارتوش کورک، بهترین بازیکن تیم ملی والیبال 
در  آورد  به دست  امتیاز  که ۲۳  ایران  برابر  لهستان 
روزنامه  به  بازی  این  از  پس  درگیری های  خصوص 
پژگلاند اسپورتوه لهستان گفت: هیچ اتفاقی رخ نداده 
است. ما پس از بازی زیر تور از یکدیگر قدردانی کردیم!  
نمی دانم درباره چه چیزی از من می پرسید! اگر درباره 
بازی سؤالی دارید باید بگویم بازی خوبی بود که با 
پیروزی لهستان به پایان رسید.کورک در ادامه اظهار 
داشت: ایران همیشه حریف خوبی بوده است. آنها در دو 
ست بهتر از ما کار کردند و خوشحالم که توانستیم به 
پیروزی برسیم. ایران بسیار عالی بازی کرد، اما پیروزی 
لهستان در این بازی نشان دهنده عملکرد بهتر ما بود. 
هنوز بازی های سختی را پیش رو داریم و امیدوارم با 

خوشحالی ریو را ترک کنیم.
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المپیک سال 2056 به چه شکل خواهد بود؟
نام المپیک با پرستیژ خاصی همراه بوده و ورزشکاران 
از کشورهای مختلف همیشه تلاش دارند که یکی از 

مدل های آن را از آن خود کنند.
اخیر،  فناوری در سال های  بسیار سریع  توسعه  با   
وجود  به  انسانی  حوزه های  همه  در  زیادی  تغییرات 
آمده است، اما این پیشرفت ها چه تاثیری می توانند بر 

ورزشکاران جهان داشته باشند؟
در اینجا به تغییراتی که فناوری های در حال توسعه 
کنونی ممکن است در ۴۰ سال آینده بر المپیک داشته 

باشد، اشاره شده است.
روش اصلاح ژنتیکی کریسپر

امروزه مسابقات المپیک به عنوان یک رویداد عادلانه 
ژنتیکی  از  شرکت کنندگان  همه  و  می شود  برگزار 
برخوردارند که با آن متولد شده اند. اما با پیشرفت های 
آینده، افراد می توانند فارغ از توانایی های محدودی که از 
والدینشان به آن ها منتقل شده، قابلیت های خارق العاده ای 
را به نمایش بگذارند. البته این امر ممکن است با قوانین 

بازی منصفانه کنونی المپیک سازگار نباشد.
جهان ژنتیک در سال های اخیر پیشرفت زیادی را به 
نمایش گذاشته و برای مثال، روش کریسپر که شامل 
ویرایش دی .ان .ای است،  به حذف عیوب موجود در ژن ها 

پرداخته است.
در اصل، تمرکز بیشتر تحقیقات به رفع عیوب دی .

ان .ای که مسئول بیماری های ارثی هستند، مربوط بوده 
است. اما می توان تصور کرد که در آینده این روش توسط 
تیم های ورزشی برای افزودن مزایای ژنتیکی خاص به 
درون دی .ان .ای انسان استفاده شود. برای مثال رشد قد 
را در بازیکنان بسکتبال یا والیبال افزایش داده، انعطاف 
بیشتری به بدن ژیمناستیک کاران ارائه کرد یا میزان وزن 

قابل تحمل توسط وزنه برداران را افزایش داد.
بر این اساس، المپیک سال ۲۰۵۶ شاید شاهد گروه 
ژنتیکی  قابلیت های  اساس  بر  ورزشکاران  از  جدیدی 
طبیعی یا اصلاح شده باشد تا منصفانه بودن بازی ها حفظ 

شود.
حسگرها و واقعیت افزوده

در بسیاری از ورزش ها، اطلاعات می توانند نقش مهمی 
در موفقیت داشته باشند. شناگران در حال حاضر به 
حسگرهایی مجهز هستند که بازخوردهای صوتی را برای 

ارتقای تکنیک به آن ها ارائه می کند. بازخوردهای زمان 
واقعی این چنینی می تواند ورزشکار را بسیار سریعتر در 

مسیر تمرینی درست قرار دهد.
نظارت بلادرنگ بر سطوح مواد مغذی، هورمون ها و 
سایر علائم پزشکی می تواند به ورزشکاران برای رسیدن به 
جایگاه اول کمک کند. مربیان نیز می توانند از این فناوری 
برای نظارت بر فیزیولوژی ورزشکاران و نه فقط اجرای 

آن ها نظارت کنند.
فناوری واقعیت افزوده نیز که در آن، اطلاعات بر روی 
جهان قابل مشاهده قرار داده می شود، اخیرا رشد زیادی 
داشته و می تواند برای بازیکنان المپیکی بسیار سودمند 
باشد. برای مثال می توان عینکهای واقعیت افزوده را در 
نظر گرفت که پرش تیر یک کماندار را با جهت دقیق 
و شرایط آب وهوایی پیش بینی می کند یا نمونه ای که به 
دونده دو ومیدانی اطلاعاتی در مورد سرعت و موقعیت 

حریفان می دهد.
پروتزها و اندام بیونیکی

یک  بدن  قابلیت  می توانند  بیونیکی  اندام  بزودی 
ورزشکار سالم را به ورزشکاران پارالمپیکی ارائه کنند. برای 
مثال، پاهای پروتزی امروزی به معلولان اجازه داده تا از 
آن ها در ورزش های مختلف استفاده کنند. در حال حاضر، 
آن ها به شکل تیغه مانند ساده هستند، اما برخی همین ها 

را نیز غیرعادلانه خوانده اند.

اسکار پیستوریوس، دونده معلول آفریقایی با یک جفت 
پروتز تیغه ای در المپیک ۲۰۱۲ مسابقه داد اما پیش از 
آن در آزمایشاتی شرکت کرده که نشان می داد، تیغه های 
فیبرکربن پای مصنوعی وی هیچ مزیت ابرانسانی بر سایر 

معلولان ندارد.
در حال حاضر مفاصل زانو و مچ پای قدرتی در حال 
ساخت هستند که بسیار بهتر از اندام انسانی عمل خواهند 
کرد. از سوی دیگر باید به لنزهای بیونیکی اشاره کرد 
که دید سه برابر بیشتر از چشم انسان ارائه می کنند. 
دست های مصنوعی جدید نیز در حال تولید هستند 
که باقدرت فکر کار می کنند و  حس لامسه دارند. حتی 
ممکن است یک قلب بیونیکی نیز تولید شود که یک 

جریان ثابت خون را بدون نبض در ثانیه ارائه کند.
تحریک نورون، مغز و تکینگی

در المپیک امسال، برخی ورزشکاران تلاش دارند تا از 
مزایای تحریک نورون استفاده کنند. هدست های نوظهور 
"Neuropriming" به تحریک الکتریکی مغز پرداخته تا 
آن را برای فعالیت آماده سازند و شرکت Halo، سازنده آن 
مدعی است که قدرت و سازماندهی سیگنال های ارسالی 

به عضلات را ارتقا می بخشد.
از دیگر فناوری بزرگ قابل پیش بینی در ۴۰ سال آینده 
می توان به "تکینگی فناوری" اشاره کرد که در آن می توان 
یک رایانه هوشمندتر از باهوش ترین مغز انسانی ساخت. 
سخت افزار  تفکر  محصول  امروزی  فناوری های  همه 
محدود اما پیچیده داخلی بدن انسان هستند. اما مغز 
انسان در برابر این جهان بزرگ بسیار محدود است. با 
ساخت رایانه های پیشرفته تر می توان به درک بهتر جهان 
امیدوار شد. این هوش برتر می تواند به ابداعات پیشرفته و 

هوشمندتر منتهی شود.
یک ایده قابل پیش بینی، "ترابشریت" است که شامل 
انتقال آگاهی تجربه بشری از بدن و مغز فیزیکی معیوب، 
بیمار، مستعد آسیب و رو به زوال وی به شکل دیگری 
است که با تکامل فناوری، تکامل می یابد. همه قابلیت های 
فیزیکی و روحی را که در حال حاضر فاقد آن هستیم، 

می توان به بدن افزود.
شاید در آینده مفهوم یک مسابقه جهانی بیشتر با 
همکاری ارزش گذاری شود تا رقابت. باید منتظر ماند و 

دید.

یافته های پزشکی نشان می دهد؛

اختلال در خواب منجر به بیماری 
کبد چرب می شود

به گفته محققان، آپنه خواب )اختلال در خواب( نه تنها منجر به بیماری های قلبی-
عروقی، بلکه موجب بیماری های کبدی هم می شود. 

به گزارش  مهر، یافته های محققان دانشکده پزشکی دانشگاه کلورادو آمریکا نشان می 
دهد آپنه خواب و میزان اکسیژن پایین به هنگام شب با روند پیشرفت بیماری کبد چرب 

غیرالکلی در افراد بزرگسال مرتبط است.
بیماری کبد چرب غیرالکلی نوعی بیماری کبد چرب بوده که همراه با التهاب کبد ناشی از 
تجمع چربی اضافی در سلول های کبد افراد غیرالکلی است. بیماران مبتلا به این نوع کبد 

چرب در نهایت مبتلا به سیروز و فیبروز شدید و حاد خواهند شد.
پژوهشگران ۳۶ نوجوان چاق مبتلا به کبد چرب غیرالکلی و ۱۴ فرد لاغر را مورد مطالعه 
قرار دادند تا ارزیابی کنند که ایا فشار اکسایشی ناشی از آپنه خواب و دریافت اکسیزن کمتر 

به هنگام شب موجب روند پیشرفت بیماری کبد چرب می شود.
مطالعات نشان داد میزان علائم و نشانه های التهاب و شواهد سندروم متابولیک در 

افراد چاق مبتلا به کبد چرب در مقایسه با گروه کنترل لاغر افزایش قابل توجهی داشت.
همچنین پژوهشگران دریافتند بیماران مبتلا به حادترین نوع کبد چرب غیرالکلی در 
مقایسه با بیماران مبتلا به نوع کمتر حاد این بیماری، بیشتر در حین خواب مشکلات 

تنفسی داشتند و نمره شاخص آپنه خواب در آنها به مراتب بالاتر بود.
به گفته محققان، این داده ها نشان می دهد اختلال در تنفس به هنگام خواب عامل مهم 

فشار اکسایشی است که روند پیشرفت کبدچرب غیرالکلی را موجب می شود.

چشم پزشکان هشدار دادند؛

استفاده زیاد از تلفن همراه پیرچشمی می آورد
پزشکان می گویند استفاده بیش از اندازه زیاد از تلفن های همراه و سایر گجت های 

الکترونیکی موجب پیرچشمی در سنین پایین می شود. 
به گزارش مهر، معمولا اختلالات چشمی در میانسالی و پیری اتفاق می افتد و موجب از 

بین رفتن قابلیت ارتجاعی عدسی چشم می شود.
به گفته محققان، بیماری پیرچشمی که عمدتا در سن ۴۰ سالگی روی می دهد، با 
استفاده مکرر و مداوم از گجت های الکترونیکی نظیر موبایل در سنین پایین تر اتفاق 

می افتد.
استفاده بیش از اندازه از موبایل موجب می شود که عدسی چشم زودتر از موعد سخت 
و ضخیم شود و قدرت ارتجاعی خود را از دست دهد. نتیجه آن، کاهش تدریجی توانایی 

چشم بر فوکس بر اشیای نزدیک خواهد بود.
طبق اعلام سازمان بهداشت جهانی، در سال ۲۰۰۵ بیش از یک میلیارد نفر در دنیا مبتلا 

به پیرچشمی بودند که تا سال ۲۰۱۵ این رقم دو برابر شده است.
محققان هشدار دادند حتی پیرچشمی در بین افراد در اوایل سنین ۳۰ سالگی هم 
مشاهده شده است. علانم این بیماری شامل تاری دید، ضعف بینایی یا سردرد است که 
در بین جوانانی که ساعات طولانی از گجت های الکترونیکی نظیر موبایل یا تبلت استفاده 

می کنند مشاهده می شود.

یک فوق تخصص گوارش  :

سالمندان بسیار مراقب این سرطان باشند
کم  بزرگ  ی  روده  سرطان  با  مقابله  راه  :مهمترین  گفت  گوارش   تخصص  فوق 

خوردن،درمان چاقی و مراجعه به موقع به پزشک است.
رضا ملک زاده فوق تخصص گوارش ، درباره راهکار های مقابله با سرطان روده بزرگ 
گفت: سرطان کلون در ایران روند روبه افزایشی داشته است و تقریبا در هرسال ۵ هزار نفر 
به آن مبتلا می شوند که منجر به مرگ  ۲هزار و 7۰۰نفر تا ۳ هزار نفر درسال می شود اما 
لازم به ذکر است این سرطان به طور کامل قابل پیشگیری و درمان است و درایران امکانات 
تشخیصی و درمانی مناسبی برای مقابله با این بیماری وجود دارد.وی چاقی و پرخوری را 
مهمترین عامل ابتلا به سرطان روده بزرگ دانست و افزود: همراه با افزایش چاقی در ایران 
سرطان روده بزرگ نیز افزایش پیدا کرده و اولین توصیه برای پیشگیری از سرطان کلون 
کم خوری،رساندن وزن خود به وزن ایده آل و انجام فعالیت های ورزشی است.ملک زاده 
ادامه داد:خوردن گوشت قرمز،خوردن مواد غذایی چرب، مصرف غذاهای پرنمک و فست 
فود ها نقش زیادی در ابتلا به سرطان روده بزرگ دارند و توصیه می شود افراد ضمن کم 
خوری به خوردن میوه ها و سبزیجات و خورن گوشت ماهی به جای گوشت قرمز بپردازند.

وی ضمن اشاره به این موضوع که کشیدن سیگارو مصرف دخانیات از جمله مهمترین 
عوامل ابتلا به سرطان روده بزرگ محسوب می شوند بیان کرد: عوامل ژنتیکی در بروز 
سرطان روده موثر هستند و افردای که بستگان درجه ی اول آن ها دچار این سرطان بوده 
اند باید ۱۰سال قبل از سنی که آن فرد به سرطان مبتلا شده است با مراجعه به پزشک 
و انجام کولونوسکوپی به خصوص با مشاهده علائمی نظیر وجود خون مخفی در مدفوع از 
بروز این بیماری جلوگیری نمایند.ملک زاده اظهار داشت:سن ابتلا به سرطان کلون حدود 
۶۰ سال است اما باتوجه به عوامل ژنتیکی بروز ابتلا به آن در سنین زیر ۵۵ سال و به ندرت 
در زیر ۴۰ سال نیز اتفاق می افتد.وی درپایان تاکید کرد: از آن جایی که سرطان روده به 
طور کامل قابل پیشگیری و درمان است و اصلی ترین عامل درمان نشدن این بیماری عدم 
مراجعه به موقع مبتلایان به پزشک است توصیه می شود افراد درصورت مشاهده خون 
در مدفوع به خصوص افرادی که سابقه ژنتیکی دارند، به سرعت به پزشک مراجعه نمایند 
و با انجام کولونسکوپی و مشاهده  روده درصورت ابتلا به سرطان روده  بزرگ به سرعت 

درمان را آغاز نمایند.

جرم گوش درباره سلامتی شما می گوید؟
با بررسی رنگ و سطح غلظت ادرار، مدفوع، خلط و همچنین جرم گوش می توان به 
اطلاعات زیادی درباره آنچه در داخل بدن رخ می دهد، دست یافت. جرم گوش مانع از 
ورود کثیفی و باکتری به عمق گوش می شود و می تواند اطلاعاتی درباره وضعیت جسمی 

به ما بدهد:
به گزارش سلامت نیوز ، درصورتی که تعریق می کنید، ترشح مایع از گوش به احتمال زیاد 
به دلیل راه پیدا کردن عرق به داخل گوش و مخلوط شدن با جرم گوش است.اما اگر عرق 
نکردیدو جرم گوش آبکی سبز یا زرد پررنگ است، این می تواند نشانه عفونت گوش باشد.

*خشک یا چسبناک:
نوع جرم گوش می تواند سر نخ ژنتیکی را مشخص کند. نتایج بررسی ها نشان می 
دهد که بیشتر مردم قاره آسیا دارای جرم خشک و ساکنان قاره آفریقا و اروپا دارای جرم 
چسبناک یا خیس هستند.دلیل آن یک سازگاری ژنتیکی نسبت به آب وهوا ست که اجداد 

ما در آن تکامل پیداکرده اند.
*دارای بوی قوی است:

این نوع جرم نشانه عفونت یا آسیب دیدگی در قسمت میانی گوش است و می تواند 
نشانه های متعددی داشته باشد از جمله مشکل دار شدن قسمت میانی گوش ،مشکل 
در حفظ تعادل،وزوز گوش ، احساس پری یا انسداد گوش. با داشتن این علایم حتماً به 

پزشک مراجعه کنید.
*متوجه ترشح آن هستید:

عفونت یا پارگی در پرده گوش می تواند به رشد غیرطبیعی پوست منجر شود که 
ساختاری شبیه کیست دارد و باعث می شود کثیفی از گوش به کانال راه پیدا کندو به جای 
ترشح غیرقابل مشاهده که به آن عادت دارید جرم گوش به شکل قطره ای یا انبوه خارج 

می شود .احساس فشار و درد در گوش نیز می تواند براثر رشد غیرطبیعی پوست باشد.
انباشتگی جرم!

این مشکل نادر است و به جای این که جرم خود به خود و به طور طبیعی از گوش خارج 
شود در گوش تراکم پیدا می کند و به مرور زمان دچار علایمی مانند درد یا پری می شوید.

*پوسته پوسته است:
این نشانه بیماری نیست بلکه در پی بالا رفتن سن جرم گوش به صورت پوسته پوسته در 

می آید.به طورکلی با بالا رفتن سن غدد خشک می شود.

فشار خونتان بالاست؟ زردآلو بخورید!
زردآلو مثل اکثر میوه های دیگر سرشار است از ویتامین ها و مواد مغذی مهمی که فواید 
مختلفی برای سلامتی انسان دارند. این میوه به عنوان یکی از میوه های بومی چین شناخته 

می شود.
به گزارش سلامت نیوز ، زردآلو، منبع خوبی از ویتامین A یا رتینول است که فواید 
مختلفی برای بدن دارد. این ویتامین محلول در آب به افتراق سلولی، رشد سالم جنین 
و تقویت بینایی کمک می کند. علاوه بر این در عملکرد سیستم ایمنی بدن نیز نقش 
دارد، و پوست و غشاهای مخاطی را سالم نگه می دارد. این ویتامین مهم حتی می تواند 
به درمان آکنه ها و مشکلات پوستی کمک کند، خطر ابتلا به دژنراسیون ماکولای ناشی 
 A از سن را کاهش دهد و نقش موثری در حفظ استحکام استخوان ها ایفا سازد. ویتامین
حتی برای عملکردهای عصب شناختی نیز مهم تلقی می شود.زردآلو به عنوان منبع خوبی 
از فیبر غذایی شناخته می شود که برای بدن مهم است. دریافت فیبر به عملکرد گوارشی 
مطلوب کمک می کند و می تواند فشار خون را کاهش دهد. یک فنجان زردآلو تقریبا ۳ گرم 
فیبر داردپتاسیم، املاح مهمی است که هر کدام از سلول ها، بافت ها و اندام های بدن برای 
عملکرد مطلوب به آن نیاز دارند. این املاح مهم حتی برای عملکرد مناسب قلب و انقباض 
عضلات نیز ضروری است. پتاسیم در تشکیل استخوان، کاهش فشار خون و کاهش خطر 

بروز سکته مغزی نیز نقش دارد.

عوامل خطر دیابت نوع دو کدامند؟
عوامل خطر زیادی برای ابتلا به دیابت نوع دو وجود دارد. بعضی از این عوامل به سوابق 
خانوادگی و ژنتیکی برمی گردند و همیشه با ما هستند، اما برخی از این عوامل قابل 

پیشگیری و کنترل می باشند.
اولین عامل خطر ابتلا به دیابت نوع دو، چاقی است. مرکز ملی آمار سلامت اعلام کرده 
است ۳۰ درصد از بزرگسالان چاق هستند، یعنی ۶۰ میلیون نفر. داشتن وزن زیاد یعنی 
خطر بالاتر در مقاومت انسولینی، زیرا چربی در توانایی بدن برای استفاده از انسولین 

دخالت می کند.
طبق آمار تعداد کودکان دچار اضافه وزن از سال ۱۹8۰ سه برابر شده است. همچنین 
تعداد کودکانی که دیابت نوع دو در آنها تشخیص داده می شود نیز رو به افزایش می باشد.

روش زندگی یکجانشینی
سبک زندگی یکجانشینی و بی تحرک به سلامتی آسیب زده و عامل اصلی رشد چاقی 
و مشکلات مربوط به آن است. عدم فعالیت بدنی و اضافه وزن فرد را به سمت ابتلا به 

دیابت نوع دوم سوق می دهد. 
بسیاری از خانم هایی که دیابت بارداری دارند، در سال های بعد به دیابت نوع دو مبتلا 

می شوند
سلول های عضلانی نسبت به سلول های چربی، گیرنده های انسولینی بیشتری دارند، 
بنابراین می توان با ورزش و تحرک بدنی، مقاومت انسولینی را کاهش داد. فعال بودن 
میزان قند خون را هم پایین می آورد، چون به انسولین کمک می کند تا عملکرد موثرتری 

داشته باشد.
عادات نادرست تغذیه ای

۹۰ درصد افرادی که دیابت نوع دوم در آنها تشخیص داده شده، اضافه وزن دارند. تغذیه 
ناسالم از عوامل اصلی بروز چاقی است. مصرف چربی زیاد، فیبر ناکافی و کربوهیدرات های 
بسیار ساده همه و همه منجر به دیابت می شود. تغذیه درست می تواند دیابت نوع دو را 

درمان و یا از بروز آن پیشگیری نماید.
سوابق خانوادگی و زمینه ی ژنتیکی

آنهایی که در میان اعضای خانواده شان افراد مبتلا به دیابت نوع دوم دارند، بیشتر در 
معرض ابتلا به این بیماری هستند. اما با این وجود، کسی که زمینه ی ژنتیکی دیابت را 
دارد لزوما به آن دچار نمی شود. سبک زندگی سالم، نقش مهمی در تعیین این موضوع 

دارد که چه کسی دچار دیابت نوع دو خواهد شد و چه کسی نه.
افزایش سن

این یک حقیقت تلخ، اما درست است. با بالا رفتن سن، خطر ابتلا به دیابت نوع دوم 
هم بیشتر می شود. حتی اگر فرد سالخورده لاغر باشد، باز هم مستعد این بیماری است. 
دانشمندان اینطور تئوری پردازی کرده اند که با افزایش سن، دیگر انسولین به کارآمدی 
سال های گذشته نیست. همچنین با بالا رفتن سن سلول ها، آنها مقاومت بیشتری نسبت 

به انسولین پیدا می کنند.
فشار خون و کلسترول بالا

این دو عامل بد، از عوامل خطر واقعا قابل توجه در بسیاری از بیماری ها و مشکلات 
هستند که شامل دیابت نوع دو نیز می شود. این دو نه تنها به رگ های قلب آسیب می 
زنند، بلکه دو جزء کلیدی در سندرم متابولیک هستند. داشتن سندرم متابولیک، احتمال 

بیماری های قلبی، سکته مغزی و دیابت را افزایش می دهد.
سابقه ی دیابت بارداری

دیابت بارداری تقریبا ۴ درصد زنان باردار را مبتلا می کند. این نوع دیابت زمانی شروع 
می شود که هورمون های جفت، در مادر مقاومت انسولینی ایجاد کنند. بسیاری از خانم 
هایی که دیابت بارداری دارند، در سال های بعد مبتلا به دیابت نوع دو می شوند. البته 
بچه های شان هم طی سال های بعد زندگی شان در معرض ابتلا به این بیماری هستند.

محققان دانشگاه  تبریز با همکاری دانشگاه صنعتی سهند با بهره گیری از نانوذرات در 
ساختار پوشش های بدنه  هواپیما موفق شدند پوشش های رادارگریز تولید کنند.

 رادار گریزی به عمل پنهان شدن یا گریختن از دید رادار و وسایل آشکارساز گفته 
می شود. رادارگریزی بیش از اینکه یک تکنولوژی باشد، یک مفهوم است که گستره  وسیعی 

از تکنولوژی ها و ویژگی های طراحی را در بر می گیرد.
اولین بار در جنگ جهانی دوم زیردریایی ها از روکش های ویژه ای بر روی پریسکوپ های 
خود استفاده کردند تا از دید رادارها بگریزند. خواص رادارگریزی در پوشش ها با حضور ذرات 

جاذب امواج ایجاد می شوند.
امروزه با ورود فناوری نانو به این حوزه از تکنولوژی، خواص پوشش های جاذب امواج 

بهینه شده و بازدهی جذب آن ها افزایش یافته است.
مهندس کریم اصولی بستان آباد، از محققان دانشگاه تبریز و مجری طرح از اجرای پروژه 
تحقیقاتی با  هدف استفاده از نانوذرات مغناطیسی اکسید آهن و الیاف کربنی در جهت 

سنتز یک پوشش جاذب امواج راداری خبر داد.
 وی روش به کار گرفته شده در این پژوهش برای سنتز پوشش های جاذب رادار را یک 
روش ساده و کم هزینه توصیف کرد و یادآور شد: به  علاوه پوشش سنتز شده از کارایی 

بالایی برای جذب امواج راداری برخوردار است.
 اصولی با بیان اینکه در این پژوشش از اکسید آهن مغناطیسی استفاده شده است، افزود:  
اکسید آهن مغناطیسی یا همان مگنتیت یکی از مواد فرومغناطیس با خاصیت مغناطش 

نسبتا بالا است که خواص عالی در جذب امواج الکترومغناطیسی از خود بروز می دهد.
 مجری طرح یادآور شد: در این پژوهش نیز از این ماده در ابعاد نانومتری جهت ایجاد 
لایه های نازک بر روی زیر لایه های الیاف کربن استفاده شده است. استفاده از این ذرات 
در ابعاد نانومتری موجب افرایش قابل توجه در قدرت جذب این ذرات نسبت ذرات 

میکرومتری می شود. 
اصولی به بیان نحوی اجرای این تحقیقات پرداخت و خاطرنشان کرد: در طرح حاضر ابتدا 
نانوذرات مگنتیت با استفاده از روش شیمیایی سنتز شد. در ادامه این نانوذرات با استفاده 
از روش الکترو فورتیک بر روی الیاف کربن فعال شده پوشش داده شد. پارامترهای فرایند 
سنتز همچون دما و غلظت مواد اولیه و پارامترهای فرایند پوشش دهی از قبیل تناوب و 

زمان رسوب دهی به منظور بهینه سازی فرایند مورد بررسی قرار گرفت.

محققان موفق به تولید دستگاهی شدند که بدون استفاده از مواد شیمیایی می تواند 
علف های هرز را از بین ببرد.

 این فناوری جدید که نیچر زپ)NatureZap( نام دارد یک وسیله عصا مانند است که 
پرتوی متمرکزی از نور و گرما را منتشر می کند.

این وسیله جدید و جالب پوشش گیاهی ناخواسته مانند علف های هرز را هدف قرار 
می دهد. پایگاه نیروی هوایی ادواردز در جنوب کالیفرنیا در حال آزمایش این دستگاه به 
عنوان یک راه برای حذف علفهای هرز بدون استفاده از علف کش های سمی است.این 
دستگاه برقی از ترکیب گرما و نور آبی انرژی بالا برای از بین بردن برگ ها و ریشه های 
گیاهان استفاده می کند. گیاهانی که در معرض این پرتو قرار گرفته اند، در کمتر از سه روز 
می میرند.جکسون، رئیس کمپانی سازنده این دستگاه از عملکرد آن رضایت کامل دارد 
و آزمایش آن را موفقیت آمیز اعلام کرده است. وی اعلام کرد که این دستگاه با موفقیت 
7۰ تا 8۰ درصدی توانست گیاهان مزاحم را از بین ببرد و مانع رشد مجدد آنها شود. 
این پرتوها تا عمق ۲ اینچی خاک نفوذ کرده و تنها علف های هرز و گیاهان بی مصرف و 
ناخواسته را از بین می برند و آسیبی به گیاهان مفید و سودمند نمی رسانند.این شرکت که 
گلوبال نیبر )Global Neighbor( نام دارد تاکنون ۹۰۰ هزار دلار برای توسعه این دستگاه 
بودجه جمع آوری کرده است. این مدل نسخه دوم از NatureZap است. این شرکت قبلا 
نیز دستگاه های مشابهی را با همین نام به فروش رسانده که برای خشکاندن ریشه ها تنها 

از گرما و حرارت استفاده می کردند.

دستاورد محققان کشور در رادار گریز کردن 
پوشش بدنه هواپیما با ذرات نانومغناطیسی

این دستگاه علف های هرز را از بین می برد
محققان دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق به طراحی و ساخت فیلم های پلیمری رسانا، 
شفاف و منعطف جهت کاربردهای اپتوالکترونیکی شدند که سالانه موجب خروج ۲۰ 

میلیون دلاری ارز از کشور شده است.
 مجری طرح عنوان این پروژه تحقیقاتی را »ساخت فیلم های پلیمری رسانا، شفاف و 
منعطف جهت کاربردهای اپتوالکترونیکی« ذکر کرد و یادآور شد: در این طرح موفق شدیم 
با استفاده از مواد اولیه و روش های جدید و ساده تر، نمونه آزمایشگاهی این فیلم ها را با 

موفقیت تولید کنیم.
وی ادامه داد: توسعه روزافزون دستگاه های اپتوالکترونیکی انعطاف پذیر مانند سلول های 
خورشیدی و صفحات نمایش لمسی، نیاز به فیلم های پلیمری منعطف با پوشش های شفاف 

و رسانای جریان الکتریکی را به یک ضرورت تبدیل کرده است.
حیدرنژاد یادآور شد: ماده متداول برای استفاده در سلول های خورشیدی و صفحات 
نمایش لمسی، اکسید قلع ایندیوم )ITO( است که به عنوان یک پوشش شفاف و رسانا به 
کار گرفته می شود؛ اما از آنجا که این ماده نسبتا گران  قیمت و منابع آن نیز نادر است، به  
کارگیری آن در حجم های وسیع به ویژه صفحات سلول های خورشیدی مقرون به  صرفه 

نیست.
وی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر، شکنندگی ذاتی پوشش های ITO یک محدودیت 
اساسی آنها برای استفاده در کاربردهای الکترونیکی نیازمند انعطاف پذیری محسوب می شود، 

از همین رو محققان از مدت ها قبل در جستجوی جایگزینی برای این ماده برآمده اند.
مجری طرح با تاکید بر این که اخیرا پلیمرهای ذاتا رسانا با توجه به خواص الکتریکی و 
نوری خود، به عنوان جایگزین ITO اهمیت ویژه ای یافته اند، دلیل این امر را شفافیت مطلوب 

فیلم های مورد نظر با استفاده از نانوذرات دانست.

وی با اشاره به مشکلات و محدودیت های موجود بر سر راه استفاده از پلیمرهای رسانا 
یادآور شد: در مسیر لایه نشانی این نوع پلیمرها بر روی سطح زیرلایه های مختلف از جمله 
فیلم های پلیمری منعطف، مشکلاتی مانند چسبندگی ضعیف بین پلیمرهای رسانا و سطح 

زیرلایه موجب پیدایش محدودیت های اساسی شده است.
حیدرنژاد خاطرنشان کرد: با توجه به مشکلات موجود، در طرح تحقیقاتی خود تلاش 
کردم که نانوذرات یک پلیمر ذاتاً رسانا بر روی سطح یک فیلم منعطف پلیمری به صورت 
یکنواخت پوشش دهی شوند تا یک فیلم رسانا ساخته شود که درعین داشتن انعطاف لازم، 

از شفافیت معقول برخوردار باشد.
وی درباره نوآوری های بکار رفته در ساخت فیلم های پلیمری رسانا در پروژه تحقیقاتی 
خود توضیح داد: ما در این طرح علاوه بر بکارگیری مواد جدید به جای اکسید قلع ایندیوم، 
از روش فتوپلیمریزاسیون )پلیمریزاسیون نوری( استفاده کردیم و به همین منظور نخست 
سطح فیلم های منعطف اصلاح شده و سپس با استفاده از سنتز فتوشیمیایی، لایه نشانی 
نانوذرات پلیمر رسانا بر روی سطح فیلم منعطف به صورت درجا )همزمان( طی زمانی کوتاه 
و با هزینه نسبتاً پایین انجام گرفت. حیدرنژاد اظهار کرد: با توجه به اینکه بخش عمده ای 
از مواد اولیه موردنیاز برای ساخت این فیلم ها در داخل کشور، قابل تهیه است و اکنون به 
فرایند تولید و سنتز آن نیز دست یافته ایم، ظرفیت بسیار خوبی در زمینه ساخت فیلم های 
پلیمری رسانا با کاربردهای اپتوالکترونیکی در کشور ایجاد شده است. وی جلوگیری از خروج 
ارز را از مزایای این طرح نام برد و گفت: سالانه ۲۰ میلیون دلار ارز برای خرید دستگاه ها و 
محصولات دربردارنده این نوع فیلم از کشور خارج می شود و تولید تجاری این فیلم ها ضمن 
جلوگیری از خروج میلیون ها دلار ارز از کشور، بی نیاز شدن کشور از تکنولوژی وارداتی و 

اشتغالزایی قابل توجهی را به همراه خواهد داشت.

دستیابی محققان کشور به دانش فنی ساخت فیلم های پلیمری با کاربرد اپتوالکترونیکی
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رئیس کتابخانه، موزه و اسناد مجلس:

قم سرمایه میراث فرهنگی کشور است
سفیر و نماینده پیشین ایران در سازمان جهانی یونسکو با بیان اینکه قم آن گونه که باید در 

جهان شناخته نشده است، گفت: قم سرمایه میراث فرهنگی کشور است. 
محمدرضا مجیدی شامگاه سه شنبه در نشست بنیاد قم پژوهی که با موضوع بررسی 
زمینه های میراث فرهنگی قم با قابلیت ثبت در سازمان یونسکو و با حضور مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، رئیس کتابخانه های عمومی و جمعی از فرهیختگان و 
پژوهشگران برگزار شد، گفت: هر انسانی در هر شرایطی که باشد وظیفه اصلی او تبلیغ و 

ترویج ارزش های دینی و فرهنگی است.
وی با بیان اینکه بیش از هفت سال سفیر ایران در سازمان جهانی یونسکو بوده است، 
گفت: قم می تواند در عرصه مواریث فرهنگی مادی و معنوی، آثار منقول و مکتوب، معرفی 

مشاهیر و مفاخر به جهان معرفی شود.
تبیین راه های معرفی قم در جهان فرهنگی

رئیس کتابخانه، موزه و اسناد مجلس شورای اسلامی با اشاره به رویکرد دنیای غرب به 
شهر قم، گفت: بسیاری در غرب، قم را واتیکان ایران معرفی می کنند که این نگاه منصفانه 

و صحیح نیست.
مجیدی با تأکید بر اینکه برخلاف نظر بسیاری قم تنها یک منطقه فرهنگی نیست، اظهار 
کرد: برای اینکه قم به حق خود در عرصه فرهنگی برسد باید به این سئوال اساسی که این 

شهر چقدر در کشور شناخته شده است، پاسخ متقن داد.
وی با اشاره به اینکه شاخصه فرهنگی قم در جهان فرش دستباف است، گفت: اگر سه 
سال پیش در دهه تقارن فرهنگی جهان که به همت یونسکو برگزار شده بود فرشی با 
موضوع گفتگو و تعامل بین المللی بافته نمی شد، هیچ شناخت فرهنگی از این شهر در 

جهان وجود نداشت.
نماینده پیشین ایران در یونسکو یکی از راه های رشد و توسعه فرهنگی را توجه با 
فعالیت های خودجوش و غیردولتی ارزیابی کرد و افزود: در کشور ما اگر حوزه و دانشگاه 
مستقل و غیردولتی عمل کنند به دور بروکراسی های رایج به توسعه یافتگی مطلوبی 
خواهند رسید. مجیدی با تأکید بر اینکه فرهنگ باید نشانه و ابراز همگرایی و دوستی باشد، 
گفت: یونسکو تا حدود زیادی توانسته خود را از تشتت ها و واگرایی که در عرصه سیاست 
بیداد می کند دور کند. وی با ابراز خرسندی از جایگاه مطلوب بین المللی جامعه المصطفی 
در عرصه فرهنگی جهان، گفت: قم می تواند در عرصه علوم انسانی، ارتباطات، آموزش و 

فرهنگ که زیربنای فعالیت یونسکو نیز هست مؤثر و جریان ساز باشد.
تأثیر میراث فرهنگی در رشد اقتصاد مقاومتی

رئیس کتابخانه، موزه و اسناد مجلس شورای اسلامی در ادامه به راه های معرفی قم در 
عرصه جهانی پرداخت و گفت: ایجاد کارگروهی متشکل از اصحاب اندیشه و بیان با 
همراهی گروهی متخصص در عرصه حقوق بین الملل برای رشد و توسعه فرهنگی قم در 

جهان ضروری است. 
وی میراث فرهنگی را همخوان با برنامه های اقتصاد مقاومتی عنوان کرد و گفت: میراث 
فرهنگی به دلیل نیاز به سرمایه گذاری ناچیز و اتکا با توان بومی و درونی می تواند به عنوان 

یکی از مؤلفه های مهم اقتصاد مقاومتی باشد.
مجیدی با بیان اینکه گردشگران خارجی در سفر به قم به دنبال شناخت ارزش های 
فرهنگی هستند، گفت: گردشگری در دنیای امروز به عنوان صنعت نخست جهان است و 

به ازای هر دلار هزینه ۱۰۰۰ دلار آورده در پی دارد.
سفر پیشین ایران در سازمان جهانی یونسکو حضور اتباع ۱۲۲ ملیت جهان را فرصتی 
بسیار مهم برای معرفی جهانی قم ارزیابی کرد و گفت: دانشگاه تهران با این همه قدمت 
تنها از ۲۰ کشور دانشجو دارد. وی با تأکید بر اینکه قم به تنهایی یک سازمان یونسکو 
محسوب می شود، ادامه داد: قم باید ارتباط مؤثر و فعالی با شبکه خواهرخوانده های جهان 

برقرار کند.
ضرورت توسعه گردشگری علمی در قم

مجیدی با بیان اینکه در دنیای امروز دیپلماسی شهری بر دیپلماسی سیاست محور ترجیح 
دارد، افزود: در دیپلماسی شهری مردم و ملت ها محور گفتگو و ارتباط هستند. رئیس 
کتابخانه، موزه و اسناد مجلس شورای اسلامی با طرح این مطلب که قم می تواند محور 
گفتگوی حقوق بشر در جهان باشد، گفت: خواهرخواندگی ها در جهان تنها با رویکرد 
دینی و مذهبی نیست و حتی اقالیم و موقعیت های مهم جغرافیایی و اجتماعی هم در 
ایجاد خواهرخواندگی مؤثر است. وی با ابراز تأسف از این مطلب که قم تاکنون به عنوان 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی نشده است، گفت: طبق مصوبه یونسکو قرار است که 
در سال ۲۰۱7 مشهد مقدس پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی شود. مجیدی با بیان 
اینکه شهر قم در معرفی و ثبت جهانی مواریث فرهنگی و معنوی خود دچار عقب ماندگی 
است، گفت: قم باید یک سایت چند منظوره و سایبری قوی در جهان فرهنگی داشته 
باشد. نماینده پیشین ایران در یونسکو با تأکید بر اینکه باید شاخصه های فرهنگی قم 
معرفی شود، گفت: جا دارد قم در عرصه معرفی بناهای تاریخی، مفاخر و مشاهیر و آثار 
متنوع فرهنگی و دینی فعال شده و به ثبت جهانی برسد. وی با بیان اینکه قم قبل از اینکه 
در زمینه گردشگری فرهنگی رشد کند باید به توسعه گردشگری علمی بپردازد، گفت: 
متأسفانه قم با وجود صدها موسسه و مجموعه پژوهشی هنوز بانک اطلاعات جامعی از 
مؤسسات علمی و فرهنگی خود ندارد و این مسئله پژوهشگران خارجی را سر در گم 

کرده است.

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم  خبرداد:

 اعطایی529  فقره کمک جهیزیه و هدیه 
ازدواج به زوج های  تحت پوشش

مدیر کل کمیته امداد استان قم از اهدای ۱۲ میلیارد و ۳۳۰ میلیون ریال کمک جهیزیه و 
هدیه ازدواج به ۵۲۹ زوج تحت حمایت این نهاد در دهه کرامت خبر داد. 

عبداله جلالی مدیر کل کمیته امداد  استان قم با اشاره به آموزه های دینی در خصوص 
ازدواج آسان گفت : کمیته امداد حضرت امام )ره( از ابتدای تاسیس تاکنون گامهای 
مؤثری در این راه برداشته است و امسال هم به منظور کمک به ۵۲۹ نوعروس و داماد 
تحت حمایت کمیته امداد در ابتدای زندگی مشترکشان بالغ بر ۱۲ میلیارد و ۳۳۰ میلیون 
ریال کمک شده است. وی افزود : کمیته امداد با برگزاری دوره های آموزشی همسرداری 
، بهداشت جسمی روانی ، تربیت کودک ، احکام اولیه خانواده ، اصول و مهارتهای زندگی 
، مدیریت اقتصاد خانواده و تدبیر معاش و ... برای نوعروسان ایشان را برای زندگی پایدار 
آماده نموده است. این مقام مسئول از اعطای ۳۵۲ کمک جهیزیه به نوعروسان و ۱77 
هدیه ازدواج به پسران عقد بسته تحت حمایت در دهه کرامت خبر داد و خاطر نشان کرد: 
به هر نوعروس مبلغ ۳۰ میلیون ریال کمک جهیزیه بصورت بلا عوض و ۳۰ میلیون ریال 
وام قرض الحسنه و هر پسر عقد بسته مبلغ ۱۰ میلیون ریال بصورت بلاعوض پرداخت 
می شود. مدیر کل کمیته امداد استان قم با اشاره به اینکه ازدواج سنت حسنه پیامبر 
گرامی اسلام است تصریح کرد : ایجاد بستر ازدواج برای مددجویان تحت پوشش از اهداف 
اصلی این نهاد به شمار می رود. جلالی اضافه کرد: زوج های جوان پیش از دریافت کمک 
جهیزیه یا هدیه ازدواج خود در کلاسهای آموزشی بهداشت فردی ، جسمی و روانی ، 
احکام اولیه خانواده ، مبانی دینی ، اخلاق خانواده، دوره های آموزشی همسرداری ، ، تربیت 
کودک ، اصول و مهارتهای زندگی ، مدیریت اقتصاد خانواده و تدبیر معاش و ... شرکت 
می کنند و نتیجه این دوره های آموزشی قبل از ازدواج این است که این ازدواج ها نسبت 
به ازدواجهای دیگر جامعه دارای همدلی و پایداری مضاعفی است. وی گفت : از آنجا که 
منشا جامعه خانواده است از این رو برای کاهش معضلات اجتماعی باید ضمن ایجاد زمینه 
ازدواج جوانان ، آنان را در این راه یاری نمود و کمیته امداد آماده دریافت کمکهای خیرین 
و نیکوکاران در راستای کمک به تسهیل ازدواج جوانان است. جلالی همچنین پل ارتباطی 
خیرین با کمیته امداد استان قم در رابطه با تامین جهیزیه دختران نیازمند در شرف 
ازدواج را شماره تماس ۰۲۵۳۶۱۶7۶۵۳ عنوان کرد و افزود خیرین و نیکوکاران می توانند 
کمکهای خود را به حسابهای شماره ۱۳۲۲۶۲۳۵۲7 با شناسه 77777۱۲ بانک ملت و 

۰۱7۰۰۰7۰۰۰۰۰۴ با شناسه 77777۱۲  بانک ملی واریز نمایند.

همزمان با روز حمایت از صنایع کوچک؛

5 پروژه مهم عمرانی و خدماتی
 شهرک های صنعتی قم افتتاح می شود

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم از افتتاح پنج پروژه مهم عمرانی و خدماتی 
در سطح شهرک صنعتی شکوهیه همزمان با ۲۱ مرداد روز حمایت از صنایع کوچک 

خبر داد. 
امیر طیبی نژاد در حاشیه بازدید از پروژه های عمرانی در سطح شهرک های صنعتی قم 
اظهار داشت: پنج پروژه مهم عمرانی و خدماتی در سطح شهرک صنعتی شکوهیه با 
حضور مسئولان استانی و کشوری در آستانه ۲۱ مرداد روز حمایت از صنایع کوچک به 
صورت رسمی افتتاح می شود. وی با بیان اینکه برای اجرای این پنج پروژه اعتباری بالغ بر 
۴۵ میلیارد ریال از منابع داخلی این شرکت هزینه شده است، گفت: این پروژه شامل 8 
واحد کارگاهی ۴۵۰ متری به ارزش ۱۵ میلیارد ریال، اتصال ۵۰۰ واحد صنعتی به شبکه 
جمع آوری فاضلاب با هزینه ای بالغ بر ۵ میلیارد ریال، اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب 
در سطح خیابان های فاز توسعه با ۱۰ میلیارد ریال، تهیه تجهیزات و اجرای شبکه روشنایی 
فاز توسعه به ارزش 8 میلیاردریال و نمایشگاه دائمی تولیدات صنایع کوچک و متوسط 
شهرک های صنعتی است. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم تصریح کرد: عملیات 
اجرایی بخشی از این پروژه های عمرانی و خدماتی پیش از این به پایان رسیده بود ولی 
بهره برداری از آن را منوط به افتتاح رسمی نکرده و بلافاصله بعد از اتمام کار وارد چرخه 

خدمت رسانی کردیم تا در زمان مناسب مورد افتتاح رسمی قرار گیرد.
طیبی نژاد افزود: افتتاح رسمی پروژه ها در سطح شهرک ها و نواحی صنعتی فرصتی برای 
بیان دستاوردها و خدمات دولت در بخش صنعت و همچنین تجلیل از خدمتگذاران 

صنایع کوچک استان در شهرک های صنعتی است.

مالزی متهم ایرانی ر اتحویل تایلند داد 
مالزی یک ایرانی را که متهم است مغز متفکر باند بین المللی جعل گذرنامه بوده است، 

تحویل تایلند داد. 
به گزارش ایرنا 'ووراسیت پیریاویبون' وکیل این متهم ایرانی در تایلند گفت که موکلش ۲۲ 
ماه گذشته میلادی )اول مرداد( وارد بانکوک شده و اکنون در مرکز بازداشت پایتخت تایلند 
نگهداری می شود.  وی گفت که موکلش پیش از این به جعل اسناد مسافرتی متهم شده 
بود و نخستین جلسه محاکمه اش ۲۶ سپتامبر )۵ مهر( برگزار می شود.به نوشته تارنمای 
روزنامه های 'سان دیلی' و 'استار' مالزی، یک منبع اطلاعاتی که خواست نامش فاش نشود، 
گفت که استرداد این ایرانی با هماهنگی دادستان کل مالزی و تایلند صورت گرفت. این ایرانی 
سال ۲۰۱۳ میلادی توسط پلیس مالزی در خیابان 'امپنگ' شهر کوالالامپور بازداشت شد و 
تا پیش از استرداد به تایلند در بازداشتگاه این کشور نگهداری می شد. 'محمد فوزی' که در 
حال حاضر مدیر بخش ویژه پلیس 'بوکیت امان' مالزی است، گفت باند این فرد پنجسال در 
مالزی فعالیت داشته و بیش از سه هزار سند جعل کرده و از این طریق بیش از ۹ میلیون 
رینگیت )دو میلیون و ۲۵۰ هزار دلار( به دست آورده است. به نوشته تارنمای این رسانه 
های مالزی، مقامات تایلند اکنون در حال بررسی این موضوع هستند که آیا این فرد در تهیه 
گذرنامه برای دو جوان ایرانی که در پرواز ام.اچ ۳7۰ حضور داشتند نیز نقش داشته است. 
پرواز ام.اچ ۳7۰ خطوط هوایی مالزی اسفند ماه سال ۱۳۹۲ خورشیدی با ۲۳۹ سرنشین از 
جمله این دو جوان ایرانی در مسیر کوالالامپور به پکن ناپدید شد و تاکنون از سرنوشت آن 
خبری در دست نیست.  'ایوب خان مایدین' معاون پلیس ویژه مالزی در مبارزه با تروریسم 

نیز سه سال پیش نام این فرد را 'ر.ع.پ' ۴۵ ساله اعلام کرده بود.

فرمانده انتظامی شهرستان چالوس:

یک متهم به قتل پس از 14 سال در چالوس 
دستگیر شد 

فرمانده انتظامی شهرستان چالوس گفت: یک متهم به قتل پس از ۱۴ سال روز گذشته 
در نمک آبرود این شهرستان دستگیر شد.  سرهنگ علیرضا قدیمی افزود: این متهم ۱۴ 
سال پیش در شهر اصفهان مرتکب قتل شده بود و مدتی در منطقه نمک آبرود مشغول 
کارگری بود.وی گفت: بر اساس اطلاعات ارائه شده از سوی پلس آگاهی شهرستان اصفهان 
، این متهم۳۴ ساله به نام 'علی الف' توسط ماموران انتظامی چالوس در نمک آبرود بازداشت 
شد.به گفته وی، بر اساس محتویات پرونده این متهم ۱۴ سال پیش ' مهدی ح ' را در اصفهان 
به قتل رساند.فرمانده انتظامی چالوس همچنین از خودکشی یک متهم به قتل در چالوس 
خبر داد و گفت: این قاتل که دوشنبه شب گذشته برادر خودش را کشته بود شب گذشته 
با شلیک گلوله به زندگی خود خاتمه داد.این فرد که به مواد مخدر نیز اعتیاد داشت دوشنبه 
شب هفته جاری به دلیل اختلافات ملکی در منطقه نمک آبرود چالوس با شلیک گلوله 
برادرش را به قتل رساند.سرهنگ قدیمی گفت: پرونده متهم به قتل و فرد خودکشی کرده 

جهت سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شهرستان چالوس شد.

فرمانده انتظامی شهرستان ملکشاهی  خبرداد:

کشف چک پول های تقلبی در ملکشاهی 
فرمانده انتظامی شهرستان ملکشاهی از کشف بیش از یکصد میلیون ریال چک پول تقلبی 
خبر داد.  سرهنگ میرعباس شهبازی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس،اظهار 
داشت:عامل تهیه و توزیع چک پول های جعلی در شهرستان ملکشاهی شناسایی و دستگیر 
شد.  وی ادامه داد:فردی که قصد داشت مقادیر زیادی چک پول تقلبی را وارد بازار کند با 
اشراف اطلاعاتی پلیس دستگیر شد.  فرمانده انتظامی شهرستان ملکشاهی گفت: پس از 
شناسایی محل اختفای متهم و شناسایی مکان نگهداری چک پول های جعلی عملیات 
دستگیری متهم با هماهنگی مقام قضائی انجام و مبلغ یکصد میلیون و ۵۰۰ هزار ریال چک 
پول جعلی از او کشف شد.  سرهنگ شهبازی با اشاره به اینکه متهم با تشکیل پرونده تحویل 
محاکم قضائی شده است،گفت: اجازه نخواهیم داد افرادی با اقدامات مجرمانه اقتصاد کشور را 

تخریب و آرامش روانی جامعه را برهم بزنند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم از کشف یراق آلات قاچاق به 
ارزش بیش از دو میلیارد ریال در  این استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ"احمد 

کرمی" در تشریح این خبر اظهار داشت: در راستای تشدید 
مقابله با قاچاق کالا و ارز، ماموران این اداره با اجرای طرح 
کنترل خودروهای عبوری از استان در عوارضی" سلفچگان" 

به وزن بار یک دستگاه کامیون کشنده که حامل یراق آلات 
بوده، مشکوک شدند.  وی افزود: در ادامه با استعلام بعمل 
آمده مشخص شد وزن کالا ۹ کیلو و ۶۰۰ گرم اعلام شده 
در حالی که پس از توزین های انجام شده وزن کالا در حدود 
۲۰ هزار کیلو گرم بوده که با هماهنگی مقام قضایی کامیون 
و کالاهای موصوف به اداره مبارزه با قاچاق کالا انتقال شدند.  
سرهنگ کرمی ادامه داد: ماموران در تحقیقات صورت گرفته 
پی بردند، راننده کانتینر را از گمرک یکی از استان های جنوبی 
کشور به مقصد پایتخت بارگیری و از مسیرهای جنوبی کشور 
وارد یکی از استان های مرکزی کرده و اعلام داشته از اضافه 
بار بی اطلاع می باشد.  رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: 
ماموران در بررسی و تحقیقات پلیسی و اطلاعاتی ، صاحب 
کالا را شناسایی که وی نیز منکر هرگونه اضافه بار بود و پس 
از تخلیه بار، شمارش آن و استعلامات صورت گرفته چاره ای 
جز اعتراف نداشت و اعلام داشته این اقلام شامل دو هزار 
78۹  عدد کیف پول زنانه،۲۱ هزار و هفتصدو و بیست عدد 
کمربند،۵کارتن لوازم و تجهیزات پزشکی،۱۵۰۰ عدد ساعت 
مچی، ۲۵۰۰ عدد فریم عینک، مازاد بوده که جمعاً ارزش آن 
دو میلیارد و ۱۴۰ میلیون ریال است.  سرهنگ کرمی بیان 
داشت: در نهایت پس از تشکیل پرونده، متهمان نیز جهت 
سیر مراحل قانونی به اداره تعزیرات حکومتی قم اعزام و برای 

صاحب کالا قرار قانونی صادر شد. 

 رییس کلانتری ۱۴۴ جوادیه تهرانپارس از دستگیری عامل سرقت های سریالی در شرق 
تهران خبر داد.

سرهنگ محمدقربان منصوری، رییس کلانتری ۱۴۴ جوادیه تهرانپارس  گفت: با توجه به 
سریالی شدن سرقت لوازم خودرو های سواری در حوزه استحفاظی این کلانتری و بر حسب 
تحقیقات انجام شده تیمی از ماموران تجسس کلانتری ۱۴۴ جوادیه تهرانپارس به بررسی 

تخصصی پیرامون سرقت های پرداختند.
 وی افزود:با تحقیقات و بازدید دوربین های مدار بسته مکان های سرقت در یکی از این 
سرقت ها در خیابان امین، از فیلم یک دوربین مداربسته تصویر سارق به دست آمد که طی 

بررسی های میدانی مشخص شد سارق مورد نظر، "ق" معروف به قادر دزده نام دارد و یکی از 
سارقین حرفه ای و سابقه دار شرق تهران است.رییس کلانتری ۱۴۴ جوادیه تهرانپارس اظهار 
داشت:بلافاصله محل اختفای وی در خیابان  ۲۰۶ تهرانپارس شناسایی و طی یک عملیات 
ضربتی وی را دستگیر کردند که برای سیر مراحل قانونی به کلانتری منتقل نمودند و در 
تحقیقات اولیه با اقرار به جرایم خود بیان داشت؛سابقه دار هستم و اموال مسروقه در منزلم 
است. سرهنگ منصوری خاطر نشان کرد:با هماهنگی از سوی مقام قضایی منزل متهم مورد 
بازرسی قرار گرفت که تعدادی اموال مسروقه کشف و ضبط و متهم برای تحقیقات بیشتر به 

پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد.

 رییس پلیس پیشگیری پایتخت از دستگیری سارقان 
سابقه دار کیف قاپ در شرق تهران خبر داد و گفت:متهمان 
در بازجویی ها به ده ها فقره سرقت و کیف قاپی اعتراف 

کردند.
سرهنگ رضا بستو، رییس پلیس پیشگیری پایتخت، 
اظهارکرد: در پی دریافت گزارش های متعدد مردمی مبنی 
بر کیف قاپی در محدوده تهرانپارس و اطراف آن پیگیری 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران کلانتری ۱۲۶ 
تهرانپارس قرار گرفت.وی افزود: به منظور بررسی موضوع و 
شناسایی سارق و یا سارقان ، اقدامات اولیه در حال پیگیری 
بود تا اینکه با مراجعه یکی از شهروندان به کلانتری و اظهار 
شکایت مبنی بر اینکه دقایقی پیش در حال خروج از بانک ، 
یک دستگاه خودرو پراید راه عبور وی را مسدود و سرنشینان 
خودرو اقدام به سرقت کیف دستی اش که حاوی ۲۰ میلیون 

تومان بود، کرده است.سرهنگ بستو اظهار داشت: با توجه به 
اینکه مالباخته موفق به برداشتن شماره پلاک خودرو شده 
بود ، بلافاصله طی استعلامی هویت مالک شناسایی شد.این 
مقام انتظامی، بیان کرد: مالک خودرو که یک زن بود، به 
سرعت به کلانتری احضار شد و در بازجویی ماموران در 
ابتدا منکر هر گونه سرقت با خودرو مذکور شد اما در ادامه 
بازجویی ها اقرار کرد که یکی از سرنشینان خودرو برادر وی 
است که به همراه دوستش که از سارقان سابقه دار است از 
خودرو برای سرقت و کیف قاپی استفاده می کنند.رییس 
پلیس پیشگیری پایتخت، تصریح کرد: ماموران با بررسی 
های بیشتر موفق شدند مخفیگاه متهمان را شناسایی کرده 
و با هماهنگی مقام قضایی متهم و همدستش را دستگیر 
بازجویی  کردند.گفتنی است، متهمان دستگیر شده در 
ماموران به تمامی سرقت های به عنف و کیف قاپی که اخیرا 

در محله تهرانپارس و اطراف آن اتفاق افتاده بود اقرار کردند و 
در بازرسی از خودروی آنها نیز کیف پول حاوی ۲۰ میلیون 
تومان وجه نقد مالباخته و همچنین، تعدادی کیف دستی، 

مدارک شناسایی و گوشی تلفن همراه مسروقه کشف شد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد:

کشف یراق آلات قاچاق به ارزش بیش از دو میلیارد در قم

عملیات پلیس برای دستگیری عامل سرقت های سریالی شرق تهران

»قادر دزده« بازداشت شد

رییس پلیس پیشگیری پایتخت  خبرداد:

دستگیری سارقان سابقه دار کیف قاپ در شرق تهران

آنچه دارای اهمیت است این است که داستان گویی 
کودک به لحاظ روان شناسی قواعد و قوانین خاص 
خود را دارد وهمانطور که فیلم وکارتن غیر اخلاقی 
بی  دارد کتاب  بر شخصیت کودک  اثرات مخرب 

مفهوم وغیر اخلاقی نقش یکسان دارد.
تربیتی  شناس  روان  میرآخورلی  الهه  دکتر 
درخصوص نحوه داستان گویی به کودک درسنین 
مختلف می گوید: اولین نکته مهم در این خصوص 
این است که کودک از سنین ۲ سالگی به بعد قادر 
به درک داستان هستند لیکن در هر سنی موضوع 
داستان و مدت زمان تعریف کردن داستان متفاوت 

است.
در دو سالگی کودکان می توانند داستان ها را گوش 
کنند ولی مدت زمان خوانش داستان باید کوتاه باشد 
زیرا در این سن کودک به درکی نرسیده است تا 

داستان طولانی را درک وتحمل کند.
بهتر است ما از داستان های کوتاه واقعی و مختصر 
خود  روزمره  زندگی  مورد  در  که  کنیم  استفاده 
کودک است.با افزایش سن حدود سه سالگی کودک 
می توان داستان را کمی طولانی تر کرد ولی بازهم 
باید براساس زندگی واقعی کودک باشد تا او بتواند 
آن شرایط را در زندگی عادی ببیند و تا سه سالگی 
باید  بازگوکردن داستان های خیالی و رویاگونه  از 

پرهیز شود.
وی می افزاید: کم کم از سه سالگی به بعد یعنی 
حدود سنین ۴ تا ۶ سالگی به دلیل اینکه خیال 
خیال  کودکان  و  می شود  آغاز  کودک  در  پردازی 
آن   از داستان هایی که در  پرداز می شوند می توان 
این موضوعات وجود دارد وبا زندگی روزمره متفاوت 
است استفاده کرد بطور مثال داستان هایی که در آن 
حیوانات صحبت می کنند و یا در زندگی روزمره قابل 
مشاهده نیستند.تقریبا روال داستان گویی به این 
صورت است و با افزایش سن می توان مدت زمان 

داستان گویی را بیشتر کرد.
روش غیر مستقیم برای القاء نکات تربیتی 

به کودک
وی ضمن اشاره به اهمیت داستان در الگوپذیری 
روش هایی  از  یکی  داستان  می کند:  اظهار  کودک 
است که از طریق آن می توان بر شخصیت کودک 
اثر گذاشت؛کودکان از سنین خاصی به بعد کاملا 
خیال پرداز می شوند ودر مجموع از دوسالگی قادر 
به جایگزینی خود با شخصیت داستان هستند و 

می توانند الگوبرداری کنند.
این نکته به والدین امکان می دهد که بسیاری از 
ویژگی های مناسب اخلاقی را در غالب داستان به 
کوک منتقل کنند.قصه گویی یک روش غیرمستقیم 
برای ارائه ویژگی اخلاقی مطلوب است که ممکن 
است در بیان مستقیم آن با مقاومت کودک مواجه 
شویم.به همین دلیل داستان می تواند تأثیر زیادی بر 

شخصیت وویژگی اخلاقی کودکان بگذارد.
الگو پذیری کودک

اگر  از طرفی  دکتر میرآخورلی تصریح می کند: 
باشد،تأثیر  داشته  غیراخلاقی  جنبه های  داستان 
نامطلوبی بر کودک می گذارد و والدین در انتخاب 
داستان باید وسواس زیادی به خرج دهند .کودکان 
بسیار تأثیرپذیر تر از بزرگسالان هستند وخود را در 
غالب شخصیت های اصلی داستان قرار می دهند وفوق 
العاده از این شخصیت ها الگو می پذیرند.اولین نکته در 
انتخاب داستان توجه به سن کودک است واگر قصد 
انتقال ویژگی های اخلاقی خاصی به کودک داریم باید 
متوجه سن کودک وپذیرش این ویژگی ها از جانب 

او باشیم.
باید سعی والدین بر این باشد که خصوصیات مثبت 
را به کودک منتقل کنند و به دلیل اینکه شخصیت 
اصلی داستان اصولا یک شخصیت محبوب برای 
کودک است باید سعی شود نتیجه مثبتی از شخصیت 

گرفته شود و نه ویژگی های منفی در او.
اگر شخصیت اصلی نکات منفی را نشان می دهد 

باید در انتهای داستان نشان داده شود که او دچار 
مشکل می شود و تصمیم های درست را جایگزین 
می کند.تأکید بر این است که این داستان ها هم مفهوم 
مناسبی داشته باشند و هم کاملا آموزنده باشند و ما 
حق نداریم ذهن کودک را با موضوعات غیراخلاقی 

پر کنیم.
ترس و وحشت را به کودک منتقل نکنید

والدین  مواردی  در  می افزاید:  ادامه  در  وی 
داستان هایی را تعریف می کنند که جنبه های ترسناک 
دارند این کار کاملا اشتباه است و خصوصا در زمان 
شب داستان هایی که ذره ای به مقوله وحشت مرتبط 
هستند نباید برای کودک بازگو شوند.زیرا کودکان 
بیشتر از بزرگسالان در داستان غرق می شوند و در 

روحیه آن ها تأثیر نامطلوب به جای خواهد گذاشت.
از  کودکان  که  است  تأثیری  همانند  تأثیر  این 
تماشای یک کارتن وفیلم . اگرچه در سنین پیش 
دبستانی کودکان قدرت تخیل دارند وخیال پردازی 
می کنند. از این رو گاهی اوقات خواندن کتابهای خیال 
گونه منعی ندارد.اما درست نیست که تمامی کتابهای 
کودک جنبه خیال داشته باشند وموجب می شود از 
جنبه های واقعی زندگی دور شود.در داستان های 
خیال انگیز هم باید یک سری نکات اخلاقی گنجانده 
شود نه اینکه داستان در کل برپایه و هم وخیالات 

باشد.
در داستان یک طرفه به قاضی نروید

به ماهیت رواج  این استاد دانشگاه ضمن اشاره 

برخی از داستان ها که در آن شخصیت اصلی داستان 
که یک کودک است در مقابل والدینی قرار می گیرد 
که در ارائه نکات تربیتی اشتباه کرده ودر نهایت از 
کودک عذرخواهی می کنند می گوید: ایرادی ندارد 
که در پاره ای از موارد در داستان های کودکانه والدین 

اشتباه کنند،اما این داستان ها نباید همیشگی باشند.
برخی از اوقات مسلما والدین اشتباه می کنند و در 
مواردی کودک و اگر همیشه یک جانبه به موضوع 
پرداخته شود و یک طرف مقصر داستان باشد طبیعی 

است که تأثیر نامناسبی خواهد گذاشت .
باید برای کودک این مسأله جا بیفتد که گاهی 
باید  نهایت  در  و  کنند  والدین خطا  است  ممکن 
آموزش داده شود که فردی که اشتباه کرده چه والد 
و چه کودک در انتها عذرخواهی می کند و اشتباه را 
جبران می کند و این نوعی درس تربیتی به کودک 

خواهد داد.
دکتر میرآخورلی در خصوص نحوه داستان خوانی 
می کند:کارتن  مطرح  موثری  نکات  کودک  برای 
تأثیرگذاری بیشتری برای کودک به نسبت داستان 
دارد زیرا در کارتن تصویر با حرکت همراه می شود.

خصوصا در مقطع پیش دبستانی این تأثیر بیشتر 
است؛ممکن است انتخاب کارتن مشکل باشد ولی 

انتخاب داستان کاملا بر عهده والدین است.
برای تأثیرگذاری بیشتر داستان والدین می توانند در 
بیان داستان برای کودک نقش بازی کنند خصوصا در 
سنین پیش دبستانی این حالت جذاب تر و موثرتر 

است؛اینکه والدین داستان را به حالت ریتمیک و 
همراه با موسیقی برای کودک بخوانند قطعا بسیار 

جذاب تر از حالت ساده داستان خوانی است.
وی می افزاید: نکته مهم انتخاب داستان است و هر 
کتابی که در بازار یافت می شود،اصولا مناسب نیست 
و ممکن است یا با سن کودک همخوانی نداشته ویا 

فاقد مفاهیم ارزشمند واخلاقی باشد.
روان  مسائل  روی  بر  حاضر  حال  در  متأسفانه 
شناختی کودک در نگارش داستان کاری صورت 
نمی پذیرد.برخی از کتاب ها سوای این مشکل به طور 
کلی فاقد مفهوم است ودر اشعار کودکانه این مشکل 
بسیار دیده می شود. از این رو والدین بهتر است قبل 
از خرید کتب کودک موضوع ومفهوم داستان را به 

درستی انتخاب کنند.
کتابخوانی به همراه اجرای نمایش

 موثرتر است
دکتر میرآخورلی ضمن اشاره به پایین آمدن سرانه 
کتابخوانی در کشور و عوارض نامطلوب این پیامد 
می گوید: در ابتدا لازم است کودکان را علاقمند به 
کتابخوانی کرد و سپس برای آن ها کتاب خرید. یکی 
از راه ها این است که داستانها را در غالب نمایش برای 
کودک تعریف کنیم و همانطور که گفته شد یکی 
از علاقمندی های کودکان این است که داستان را 

درغالب شعر و هیجان بشنوند.
در سنین بالاتر هم کودک قادر به اجرای نقش 
شخصیتهای داستان هستند ومادر وکودک می توانند 
داستان را با همکاری هم در غالب نمایش اجرا کنند 
این کار تأثیر زیادی در علاقمند شدن کودک به 
داستان وکتابخوانی خواهد شد.اینکه تنها برای کودک 

کتاب خریداری شود قطعا تأثیری ندارد.
قطعا پایین آمدن سرانه مطالعه معضل فرهنگی 
بزرگی است که پیشگیری ازآن در ابتدا باید از نهاد 
که  است  این  مهمتر  نکته  و  گیرد  خانواده شکل 
والدین به بهانه کتاب خوان کردن کودکان اقدام به 
خرید هرنوع کتاب با هر مضمون غیراخلاقی نکرده 
و متوجه باشند که کودکان بسیار الگوپذیر هستند 
و شخصیت های داستانی یک کتاب ممکن است در 
آینده شخصیت واقعی یک کودک را شکل دهند؛پس 
وبا  کرده  دقت  داستان ها  انتخاب  در  است  بهتر 
وجودغفلت مسئولین نسبت به این امر خود مسئولیت 
سلامت روانی واخلاقی کودکان وبه تبع آن جامعه را 

بر عهده گیریم.

روابط سالم پر از شادی و خوشحالی است. این به معنای 
آن نیست که شما هیچ مشکلی ندارید و همیشه فقط 
قرار است بخندید! اما به معنای این است که زمینه اصلی 
زندگی شما شاد است و حتی مسائل ساده هم مثل کامل 
کردن جمله هم یا دیدن فیلم با یکدیگر هم باعث شادی 
تان می شود. یک ازدواج سالم و مستحکم به بخت و 
اقبال یا عشق مربوط نیست، بلکه نیاز به تلاش و سازگاری 
دارد. برخی از عواملی که در یک ارتباط سالم نقش دارند، 
ثابت هستند، یعنی چیزهایی که شما نمی توانید آنها را 
تغییر دهید. اما عوامل دیگری هستند که می توانید با کار 
کردن بر روی آنها رابطه تان را بهبود بخشید. رابطه زمانی 
پیشرفت می کند که شما بتوانید با شریك تان به صورت 
آزادانه و صادقانه حرف بزنید. پیش برای هیچ موضوعی 
خط قرمز وجود ندارد و هر دو نفر احساس می کنند که 
حرفهایشان شنیده می شود. این ارتباط دو طرفه یکی از 

پایه های اساسی برای پیشرفت یك رابطه است.
هر کدام فضای خودتان را هم دارید

اگر شما به کسی عشق می ورزید به معنای این نیست 
که باید هر دقیقه تان را با هم باشید. طبیعی است که دو 

نفر که در یك رابطه جدی هستند اوقات زیادی را با هم 
بگذرانند اما هر کدام باید بتوانند علاقه مندی های خود 
را داشته باشند و زمانی را با دوستان شان بگذرانند. این 
فضای شخصی اجازه می دهد که شخصیت فردی هر 

طرف در کنار شخصیت زوجی رشد کند.
شما دعوا می کنید!

اختلاف نظر طبیعی است و اگر در رابطه ای هستید 
که هیچ وقت هیچ اختلاف نظر حتی جزئی هم نداشته 
اید احتمالا یك جای کار می لنگد. اما این را هم در نظر 
داشته باشید که کسانی که در رابطه ای سالم هستند 
دعواهایشان هم سازنده و عادلانه است. یعنی خبری از 

برچسب زدن و تحقیر طرف مقابل نیست. 
خودتان را هم دوست دارید

یا زوج تان علاقه دارید  نامزد  به  اینکه  شما علاوه 
خودتان را هم دوست دارید. پس رابطه تان را بر اساس 
یك رویا بنا نمی کنید. شما می دانید که نه خودتان و 
نه نامزدتان کامل نیستید و هر کدام نقص های خاص 
خودتان را دارید. بنابراین یکدیگر را بر اساس ارزش ها و 
معیارهایی که اکنون وجود دارد باید بپذیرید نه چیزهایی 

که در آینده ممکن است یك نفر تبدیل به آن شود.
با هم تصمیم می گیرید

کسی همه تصمیم ها را یك طرفه نمی گیرد. نه شما نه 
زوج تان! از اینکه چه فیلمی را ببینید تا اینکه چند بچه 
داشته باشید شما با هم تصمیم می گیرید و به حرفهای 
یکدیگر گوش می کنید. پس از اگر یکبار برای فیلم مورد 
علاقه یکی به سینما رفتید بار بعد نوبت دیگری است که 

فیلم خودش را انتخاب کند!
رابطه شما متعادل است

زمانی همسر یا نامزد شما مجبور است تا دیر وقت سر 
کار بماند. موقعی هم شما مجبور هستید از پدر و مادرتان 
نگهداری کنید. این از خصوصیات زندگی است. مسئله 
اصلی این است که در بلند مدت شما احساس کنید که 

زندگی متعادلی دارید.
با یکدیگر با مهربانی رفتار می کنید

هیچ چیز مهمتر از آن نیست که با کسی که دوستش 
دارید با مهربانی و ادب برخورد کنید. با او همدلی داشته 
باشید و نگران حالش شوید. اگر می بینید که به غریبه 
ها بیشتر از شریك  زندگی تان احترام می گذارید یك قدم 

به عقب بردارید و نگاهی دوباره به اولویت های زندگی 
تان بیندازید.

به یکدیگر اطمینان دارید
یك رابطه سالم بر اساس اطمینان و اعتماد است. رابطه 
شما باید خالی از راز و رمز باشد. در صورتی که نمی 
توانید به شریك تان اطمینان کنید همیشه در ذهن تان 
شك و تردید وجود دارد باید خودتان و رفتارهای او را با 

یك مشاور بررسی کنید.
توجه کردن به جزییات زندگی همسر

خوبی  به  دارند  پایداری  های  ازدواج  که  افرادی   
همسرشان را می شناسند. آنها از وقایع عمده زندگی 
گذشته همسرشان خبر دارند و از چیزهای دلخواه و 
چیزهای مورد تنفر او، امیدها و نگرانی های شان آگاهی 
دارند و این اطلاعات را با تغییرات دنیای همسرشان به 

روز می کنند.
شما اجازه عبور از مسائل را می دهید

شریك تان شما را اذیت می کند شما هم حتما کارهایی 
می کنید که او آزار می بیند. حرفهایی می زنید که 
قصدی از آنها ندارید و سوءتعبیر می شود. شاید زمانی 

بی ملاحظه رفتار کنید. از دست هم ناراحت می شوید 
اما سرانجام اجازه عبور از مسائل را می دهید و یکدیگر 

را می بخشید.
شما صمیمی هستید

رابطه زناشویی بخش مهمی از یك زندگی مشترك است 
اما همه آن نیست. رابطه اصلی نزدیکی در صمیمیت و 
ارتباط قوی زوج ها با یکدیگر است. اگر در یك رابطه سالم 

هستید احساس ارتباط نزدیك دارید.
رابطه شما محل امن شماست

رابطه شما باید محل امن و باثبات ترین نقطه زندگی 
تان باشد. وقتی از سر کار به خانه برمی گردید احساس 
آرامش داشته باشید. این به معنای آن نیست که شما 
دعوا نمی کنید و اختلاف نظر ندارید! شما اما وقتی اوضاع 
در زندگی تان سخت شود می تواند با شریك زندگی تان 

حرف بزنید و مسائل را با او در میان بگذارید.
شما کلمات جادویی را به هم می گوئید

»دوستت دارم«،»ممنونم« و »عذر می خواهم«؛اینها 
کلمات جادویی هستند که در یك رابطه سالم زیاد شنیده 

می شوند! 

تاثیر شگفت انگیز داستان بر شخصیت و ویژگی های اخلاقیِ کودک

تا سه سالگی برای کودک داستان های خیالی و رویاگونه نگوئید

رابطه سالم در زندگی مشترک چه ویژگی هایی دارد؟






